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Je konec srpna, za měsíc se budou konat volby pro období let 2022 
až 2026. Je tudíž vhodný čas zhodnotit minulé období -  co vše se 

podařilo postavit, co se naopak nepodařilo zrealizovat, jaké akce se 
vydařily, jaké změny se udály. Jak hodnotí uplynulé období starosta 
Tomáš Výtisk jsme se zeptali na místním úřadě.

Pane starosto, nejprve otázka, kterou jste asi slýchával často – 
budete opět kandidovat na starostu?

Zcela určitě budu opět kandidovat na zastupitele obvodního zastupi-
telstva. V tomto ohledu jsem rozhodně neváhal, a proto jsem opět na kan-
didátce. Druhou věcí je, zda bych se měl už po páté ucházet o funkci 
starosty, kterého následně volí noví zastupitelé. Přiznávám, že hlavně 
v období covidové pandemie jsem hodně zvažoval, zda chci pracovat 
v takových podmínkách, které se během této krize nastavily. Nebylo to 
lehké rozhodování, ale nakonec jsem našel motivaci pro další pokračování 
ve funkci.

Ve dnech 23. a 24. září 2022 proběhnou komunální volby do za-
stupitelstva městského obvodu Krásné Pole pro volební období 

do roku 2026. S čím jdou jednotlivé strany do volebního klání, jaké 
priority k řešení nabízejí svým voličům? Abychom získali odpovědi 
na tyto otázky, oslovili jsme čelní představitele stran, které v Krás-
ném Poli podaly své kandidátky. Zde jsou jejich příspěvky:
Č. 1 ČSSD
Krásné Pole – atraktivní součást Ostravy
Po čtyřech letech jsou v září opět volby do obecního zastupitelstva, kde 
ČSSD nabízí kandidáty na členy zastupitelstva městského obchodu.  Člen 
ČSSD Nikolas Mumulos, který bude svůj mandát obhajovat z pozice lídra, 
pracoval celé čtyři roky na pozici radního městského obvodu a předsedy 
Komise pro vzdělávání.

Nikolasovy úspěchy můžeme vidět na mnoha místech Krásného 
Pole, podílel se na:
•  Přípravě projektu výstavby chodníku na ul. Družební směrem k Sm VaK,
• opravě obřadní síně a hřbitova, realizace nového oplocení hřbitova,
• výstavbě víceúčelové haly, která slouží k realizaci kulturních a sportov-
ních akcí, přístavbě základní školy.

Naši činnost jste viděli (bohužel v covidem omezené podobě) pře-
devším na akcích ČSSD, které se snažíme pro vás, obyvatele Krásného 
Pole, realizovat (Mikulášská besídka, dlabání dýní). Naši členové i sym-

Rozhovor 
se starostou

Co bylo tou hlavní motivací?
Hlavně nechci utíkat od rozdělané práce - je potřeba dotáhnout ad-

ministrativně do konce všechny rozjeté projekty. Aktuálně vyúčtováváme 
projekt přístavby ZŠ, financované z IROP (ITI), což je opravdu složitý 
oříšek. Zároveň je stále v rozjezdu Dům seniorů, kde se starosta auto-
maticky stává i jednatelem společnosti s ručením omezeným, který má 
správu tohoto domu na starosti. Předávat takovouto agendu novému sta-
rostovi bude vždy nesmírně složité, ale teď, v samotném rozjezdu Domu 
seniorů, kdy se teprve nastavují všechny vazby, najíždějí různé systémy 
revizí, vytváří se dodavatelské vazby, zabydlují se jednotliví nájemci – by 
to bylo obzvláště těžké. K tomu všemu se přidávají problémy s nastávající 
energetickou krizí, se zvládnutím provozu kogenerační jednotky, fungují-
cí v rozbouřených vodách energetického trhu, to vše jsou problémy, které 
bude muset starosta řešit. Nechci, aby to vyznělo, jako že jsem nepostra-
datelný, ale prostě jsem zjistil, že předávání funkce starosty bude v naších 
podmínkách trochu delší proces, než jinde. Proto jsem se rozhodnul, po-
kud mi to voliči a zdraví dovolí, pokračovat případně ještě příští čtyři roky 
ve funkci, samozřejmě pokud budu zvolen.

pokračování na další straně pokračování na straně 4

Komunální volby 
do obecních zastupitelstev
Kdy se bude volit?

23. a 24. září
V pátek od 14 do 22 hodin, v sobotu od 8 do 14 hodin.
Kde se bude volit?
Ve dvou volebních okrscích č. 3001 a č. 3002 v budově Základní školy, ul. 
Družební 336, Krásné Pole
Koho budeme volit?
Členy do městského (55 členů) a obvodního zastupitelstva (15 členů)
Kdo může volit?
Volit může každý, kdo dosáhne nejpozději druhý den voleb věku 18 let, je 
občanem České republiky, popřípadě občanem jiného státu, jemuž právo 
volit přiznává mezinárodní úmluva, kterou je Česká republika vázána a je 
v den voleb přihlášen k trvalému pobytu v obci; cizinci mohou volit pou-
ze tehdy, jsou-li u příslušného obecního úřadu (v Krásném Poli) zapsáni 
v dodatku stálého seznamu voličů.
Kdy voliči obdrží hlasovací lístky?
Hlasovací lístky dostanou voliči do svých schránek v předstihu, a to nej-
později 20. září. Hlasovací lístky si může volič vyžádat i ve volební míst-
nosti. Každý volič obdrží dva hlasovací lístky. Jeden pro volby do zastupi-
telstva města a druhý pro volby do obvodního zastupitelstva. Volič může 
zakřížkovat jednu politickou stranu, nebo může zakřížkovat politickou 
stranu a pak jednotlivé kandidáty z libovolné politické strany. Pokud vo-
liče neosloví žádná politická strana, křížkuje pouze jednotlivé kandidáty. 
Každý volič má tolik hlasů, kolik se volí zastupitelů (zastupitelstvo města 
má 55 členů, obvodní zastupitelstvo má 15 členů).
Kdy požádat o přenosnou volební schránku?
Volič může požádat ze závažných, zejména zdravotních, důvodů Úřad 
městského obvodu Krásné Pole – 599 426 108 a v den voleb okrskovou 
volební komisi o to, aby mohl hlasovat mimo volební místnost.

redakce

Komunální volby 2022
Fotografii s názvem „krásné pole versus Krásné Pole“
zaslal  Antonín Dědoch



strana 2

Zpravodaj KRASNIČAN 

Vraťme se k zhodnocení minulého funkčního období. Jak hodno-
títe uplynulé čtyři roky?

Nejprve bych rád zhodnotil, jak je u mne zvykem, investiční oblast. 
Začátek volebního období začínal pozvolna v duchu předcházejících čtyř 
let 2014 až 2018, které byly investičně chudší. Na jaře 2019 se stavě-
lo workoutové hřiště na místě bývalé pálenice a prováděla se náhradní 
výsadba 3 050 stromů podél tehdy nově postavené Prodloužené Rudné. 
Vše bylo celkem v poklidu. Během léta 2019 jsme však postupně dostá-
vali informace o schválení dotací hned u tří velkých staveb, které jsme 
do té doby připravovali – jednalo se o přístavbu ZŠ, stavbu domu seniorů 
a stavbu sportovní haly. A věci dostaly až neuvěřitelný spád. 

Vzhledem k tomu, že spolufinancování všech těchto projektů plyne 
také z rozpočtu statutárního města, museli jsme se dohodnout na nača-
sování jednotlivých staveb v průběhu tří let, kvůli zajištění finančních 
toků mezi obvodem a městem. Trochu překvapivě byla upřednostněna 
stavba sportovní haly, která začala v říjnu 2019. Stavba trvala rok, hala 
byla slavnostně otevřena v říjnu 2020. Ještě v tomtéž měsíci byla zahájena 
stavba domu seniorů. Tato stavba byla poněkud náročnější, navíc se stavě-
lo ve stísněnějších podmínkách centra obvodu, takže dokončena byla až 
v březnu 2022. Ještě v průběhu realizace projektu domu seniorů, konkrét-
ně v červnu 2021, byl zahájen další projekt, a to přístavba základní školy, 
jehož realizace byla ukončena na konci května 2022.

Kromě těchto tří hlavních staveb probíhala ještě realizace projektu 
úprav hřbitova, kdy se od června 2020 budovalo nové parkoviště a nové 
oplocení. Tento projekt pokračoval i v roce 2021, kdy byl dokončen nový 
plot podél ulice Družební, včetně dvou kovaných bran. Od října 2020 pro-
bíhala také stavba kruhového objezdu, včetně konečné zastávky u křížení 
s tramvajovou tratí, na kterou navázala na jaře 2021 stavba dalších no-
vých autobusových zastávek. Na přelomu roku 2020 a 2021 se také stavěl 
chodník podél Družební ulice, který je v současnosti dokončován jeho 2. 
etapou. 

To je docela slušný výčet akcí, jak se vám dařilo všechny tyto 
stavby časově zvládat?

No, musím připustit, že to bylo z časového hlediska dost stresující 
čtyřleté období, protože každý projekt měl své závazné termíny u jednot-
livých dotačních titulů, musely se plnit termínové milníky, včas zasílat 
dílčí faktury k proplácení, k tomu hlídat uznatelné a neuznatelné polož-
ky…. někdy to byl docela slušný blázinec, kdy se mi pletly termíny jed-
notlivých projektů nebo jména stavbyvedoucích. Jednou se mi stalo, že 
jsem volal stavbyvedoucímu z domu seniorů a probíral s ním konkrétní 

pokračování na další straně

stavební problém, až po pěti minutách jsem si ale uvědomil, že hovořím 
o problému, který se týkal přístavby školy. Musel jsem to rychle zamluvit, 
protože patrně vůbec netušil, co to po něm chci. 

Musím ale pro vykreslení celkové situace dodat, že ten výčet není 
zdaleka konečný. Vyjmenoval jsem zatím jen ty nejdůležitější a největší 
stavební práce. Během těch posledních čtyřech let jsme ještě realizovali 
mnoho drobných staveb či oprav – například opravy památníků 1. i 2. svě-
tové války, opravy kanalizačních vpustí, dopravního značení, chodníků, 
veřejné zeleně a tak dále. 

Jak se na stavebních projektech projevovaly problémy spojené 
s covidem?

To byl náš druhý hlavní problém, který jsme museli řešit kromě ex-
trémní kumulace prací během krátkého období. Paradoxně musím říct, 
podle hesla „I špatné může být k něčemu dobré“, že nám covidové období 
v něčem pomohlo. Jak stavba domu seniorů, tak i přístavba školy měly 
časový skluz oproti podmínkám dotace a uzavřeným smlouvám. Mělo to 
samozřejmě své objektivní důvody, ale za stávající situace stačilo do zdů-
vodnění napsat, že zdržení způsobila covidová pandemie a nebylo nutné 
pátrat po dalších příčinách. Všichni poskytovatelé dotací i ostatní kontrol-
ní orgány to brali jako nezpochybnitelné zdůvodnění.

Kromě této „výhody“ však covid samozřejmě zasahoval do celé-
ho projektového cyklu a narušoval téměř neustále hladký chod investic. 
Buď chyběli na stavbách lidé nebo nebyl k dispozici objednaný materiál. 
A když už bylo k dispozici obojí, nebyli řidiči, kteří by zajistili transport. 
Musím říct, že za těch šestnáct let jsem při našich investičních projektech 
zažil různé „infarktové“ situace, ale poslední čtyři roky, a zvláště covido-
vé období, překonalo naprosto vše.

Prozraďte ještě, jaká byla výše jednotlivých investic?
O jednotlivých investicích i jejich výši byli čtenáři Krasničanu prů-

běžně informováni. Chtěl bych vyzvednout spíše celkový pohled. Za po-
slední čtyři roky bylo u nás proinvestováno téměř 150 milionů Kč. To je 
nejvíce v celé historii městského obvodu – překonává to i období let 2010 
až 2014, kdy jsme intenzivně čerpali dotace z tehdejšího Regionálního 
operačního programu, a kdy se podařilo realizovat investice za necelých 
98 milionů Kč. Ten objem investic myslím dobře dokresluje to, co jsem 
popisoval výše – jedna stavba se časově křížila s dalšími akcemi a některé 
se finančně budou uzavírat ještě několik měsíců. Myslím si, že takový 
příliv investic Krásné Pole už zase dlouho nezažije, že to byl absolutní 
vrchol, který nebude nadlouho překonán.

Je tedy něco, co se v minulém období nepodařilo realizovat?
Takto bych to neformuloval, z časového i finančního hlediska se 

toho už prostě za ty poslední čtyři roky nedalo více stihnout. Samozřejmě 
máme připraveny další projekty, které budeme chtít uplatnit v budoucnu – 
rekonstrukce Domu zahrádkářů, mokřad na potoku Mešnice, konektivita 
v ZŠ a další. Ty se prostě budou realizovat v dalších obdobích.

Dobrá, uzavřeme tedy kapitolu investic a pojďme k tomu, jak se 
jejich zprovoznění promítlo podle vás do veřejného života. 

Chtěl bych zdůraznit, že se nedívám na výše zmíněné stavby jen 
z pohledu stavebního nebo finančního. Vždy mám na mysli účel jejich 
realizace. Takže na těch objektech mně ani tak nezajímá jakou mají fasádu 
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nebo z čeho byly financovány, ale jak plní funkci, kterou jsme jim přiřadili 
v rozvojové vizi Krásného Pole. Uběhla sice teprve krátká doba od zpro-
voznění jednotlivých staveb, ale již nyní lze hodnotit, jak se jejich provoz 
promítá do života obvodu. 

Takže jsem nesmírně rád, že sportovní hala nejenže poskytuje spor-
tovní vyžití zavedeným místním klubům, jako je fotbal nebo stolní tenis, 
ale že iniciovala vznik nových místních sportovních oddílů nebo kroužků, 
jak dětí, tak i dospělých. Protože to byl hlavní účel stavby – dát občanům 
a hlavně mládeži nový silný impuls k tomu, aby začali sportovat, a pokud 
už nějaký sport dělali, aby jej mohli provozovat v důstojném prostředí, 
odpovídající 21. století.

Také mně těší, že naše hala hostí florbalový klub z druhé národní 
ligy, že se v ní konají akce typu mistrovství ČR v řecko-římském zápase 
nebo mezinárodní turnaje v kopané dorostenců, jejichž pořadatelem je FC 
Baník Ostrava. To sebou nese i výrazný ekonomický efekt. Zatím máme 
účetně uzavřený pouze rok 2021, tedy rok, kdy se ještě výrazně proje-
vovaly restrikce z důvodu covidové pandemie, přesto jsme v tomto roce 
na nájmech utržili 968 tisíc Kč, což se téměř rovná celoročním nákladům 
na provoz haly.

Kladně se projevuje prodloužení linky autobusu díky vybudování 
okružní křižovatky a konečné zastávky. Lidé z dolního konce Krásného 
Pole ji stále častěji využívají k „vnitroobvodové“ dopravě na hřbitov, 
na poštu nebo úřad, naopak obyvatelé horní části zjišťují, že se jim výraz-
ně přiblížila možnost cestování tramvají č.5.

Prozatím v začátcích jsme ve snaze o vybudování komunity v domě 
seniorů. První vlaštovkou by mohl být jejich společný projekt v rámci 
dotačního titulu „Tvoříme prostor“, kdy si sami nájemníci dělají projekt 
zahradnických úprav v okolí. Cílem projektu domu seniorů však není jen 
samotné bydlení pro seniory, ale i přesah objektu do veřejného života ob-
vodu, aby byl například aktivně využíván komunitní sál nejen nájemníky 
domu seniorů, ale i ostatními obyvateli Krásného Pole. 

Snad není ani třeba diskutovat o přínosu úprav místního hřbitova. 
Nové řešení předprostoru u smuteční síně až po ulici Družební přispělo 
k estetizaci areálu, který je považován za jeden z nejhezčích nejen v Os-
travě, ale i širším okolí. Aktuálně probíhá i oprava smuteční síně, aby 
se zlepšily technické i estetické parametry této stavby. Další vylepšení 
a opravy jsou naplánovány na příští roky.

Důležitou roli v životě obvodu hraje bezesporu základní škola. Její-
mu rozvoji dlouhodobě věnujeme značnou pozornost, což dokládá i počet 
dotačních projektů – od roku 2009 jich bylo v areálu školy realizováno 
deset. Zatím posledním je projekt přístavby, který zahrnuje nejen vybudo-
vání tří nových tříd, ale zajistí i bezbariérovost budovy a moderní pedago-
gické vybavení. Do budoucna je zpracován další projekt, a to na zajištění 
konektivity školy tak, aby se mohla při výuce používat virtuální realita.

 Opět z jiného soudku. Jak se vyvíjí spolupráce s hasiči. A co 
ostatní spolky?

Hasiči dlouhodobě prokazují svoji vysokou připravenost k téměř 
okamžitému nasazení. Kromě vzorného plnění všech povinností v místě, 
zasahovali v poslední době už dvakrát i při živelních pohromách, které 
měly celorepublikový mediální dosah. Pomáhali jednak s úklidem po ni-
čivém tornádu na jižní Moravě a aktuálně v tomto měsíci byli nasazeni 
i při hašení požáru v Českém Švýcarsku. Dále jsem velice rád, že hned 
po odvolání proticovidových opatření navázali na své tradice a opět letos 
zorganizovali Gulášfest – návštěvníky velmi oblíbenou akci.

Z ostatních spolků chci zmínit především Sokol, kterému se sportov-
ně daří a aktivně spolupracuje s městským obvodem na dalším vylepšení 
areálu hřiště. V plánu je především stavba tréninkového hřiště, nového 
oplocení a parkovišť v okolí sportovní haly.

Řekl bych, že i ostatní spolky poměrně rychle navázaly na své ak-
tivity, přerušené covidem. Ať už jde o zahrádkáře, kteří obnovili tradici 
výstav v Domě zahrádkářů, Chovatelé holubů nebo Myslivecký spolek.

V každém případě jsme celé volební období podporovali všechny 
spolky, a to i v době covidu, tak, aby jejich činnost nezanikla. Věřím 
tomu, že to bude fungovat i do budoucna.

A jak se podle vás rozvíjí oblast kultury?
Tady bych rád přenechal hodnocení na paní místostarostku. Ze své 

funkce a z pozice předsedkyně kulturní komise si vzala tuto oblast na sta-
rost a dle mého to dělá velice dobře. Poslední roky byly samozřejmě 
poznamenány tím, že se nemohly konat ani nejvýznamnější akce, přesto 
doufám, že brzy navážeme na stav, na který jsme byli zvyklí před pande-
mií, a opět budeme mít příležitost setkávat se na všech akcích, na které 
jsme byli zvyklí. Pro mě osobně bude v této oblasti výjimečný rok 2024, 
kdy oslavíme 600 let od první zmínky o Krásném Poli a ve stejném roce 
oslavím já své šedesátiny.

Co byste řekl na závěr?
Přeji všem příjemný závěr léta a přidám prosbu – přijďte všichni, kdo 

můžete, k volbám. Snad už nás nebude ohrožovat covid a doufám, že se 
brzy dostaneme i z dalších nesnází, které nás určitě potkají s nastupující 
energetickou krizí. Udržujme si optimismus a pevnou naději do budoucna.

Redakční rada

Otázky pro místostarostku
O podobné hodnocení kladů a záporů uplynulého volebního ob-

dobí jsme požádali i místostarostku Zdeňku Kláskovou. Jaké je tedy 
její zhodnocení? 

Poslední volební období bylo poznamenáno restrikcemi kvůli 
covidové pandemii. Kulturní oblast, kterou máte v našem městském 
obvodě na starosti, patřila mezi nejpostiženější oblasti. Jak byste 
zhodnotila toto neradostné období? Jak covid zasáhnul do činnosti 
kulturní komise?

V únoru roku 2020 proběhla poslední velká akce, a to masopustní 
průvod Krásným Polem a pochování basy v sále Hostince U Čestmíra. 
Byla to velmi úspěšná i hojně navštívená akce, na které se naplnilo naše 
předsevzetí spojit lidi napříč Krásným Polem. Bylo potěšitelné vidět, jak 
se společně baví všechny generace našich obyvatel. Brzy na to však ce-
lou zemi zasáhla covidová pandemie a život se doslova zastavil. Všech-
ny plánované akce jsme museli postupně rušit, ale stále jsme věřili, že 
pandemie brzy přejde a budeme moci činnost kulturní komise obnovit. 
Bohužel covidová opatření trvala 2 roky, a tak jsme vždy podle aktuální 
situace uspořádali tu a tam nějakou menší akci a podařilo se uskutečnit 
i část divadelního festivalu Tyjátr krasnický. Místo kulturního vyžití jsme 
spolu s několika ženami z Krásného Pole usilovně šili roušky, abychom 
zásobili naše spoluobčany, kteří si je zatím nemohli opatřit. Také jsme or-
ganizovali potravinovou pomoc záchranářům, kteří pomáhali nemocným 
a tím jsme alespoň z malé části podpořili naše místní restaurace, které také 
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nemohly svou činnost provozovat. Děkuji všem, kteří se aktivně do této 
práce zapojili a mohli jsme společně alespoň někomu pomoci.

Navzdory těmto komplikacím jsme měli stále připravený plán akcí 
včetně zajištění jejich financování, pro případ, že se život nás všech vrátí 
do normálu.

V letošním roce se opět vracíme k tradičním akcím, od jara se 
uskutečnily alespoň některé akce, na které jsme byli dříve zvyklí. Jak 
podle vás dopadly a jak hodnotíte zájem lidí?

V letošním roce je situace již o mnoho lepší, a tak jsme v březnu moh-
li uspořádat jarní koncert, spojený s prezentací knihy pana JUDr. Zdeňka 
Bajgara, podpořili jsme několik kol Krpolského kvízu, který organizuje 
paní Zuzana Vojkůvková, opět se nám podařilo zorganizovat i úspěšně 
absolvovat masopustní průvod s pochováním basy a  Sbor svaté Hedvi-
ky zazpíval nejen maminkám ke Dni matek. Ve spolupráci se Základní 
školou v Krásném Poli  se nám podařilo uskutečnit jarní úklid na území 
Krásného Pole, který pravidelně pořádáme v rámci celorepublikové akce 
„Ukliďme svět, ukliďme Česko“. V červnu jsme pomohli zrealizovat akci 
Folklorní odpoledne, organizované paní Alenou Blahovou, podpořili jsme 
SDH při jejich „Gulášfestu“ a také proběhly sportovní akce nohejbal-cup 
a hokejbal-cup. Osobně mám radost z toho, že všechny zmíněné aktivity 
byly hojně našimi spoluobčany navštíveny a že jsme si mohli opět společ-
ně užít příjemné chvíle.

Do konce roku by mělo proběhnout ještě několik kulturních akcí. 
Především Tyjátr krasnický a v minulosti tradičně kulturně bohatý 

advent a závěr roku. Jak jsou připraveny tyto akce a na co se mohou 
občané těšit?

Do konce roku máme naplánováno několik akcí, z nichž největší 
bude v průběhu měsíce října, a to 9. ročník divadelního festivalu Tyjátr 
krasnický. Ve spolupráci s paní Zuzanou Vojkůvkovou vše pečlivě při-
pravujeme a věříme, že i tento ročník bude úspěšný a zajímavý. Rodiče 
s dětmi se mohou těšit na podzimní akce, jako je Krasnické strašení i Špa-
ráku nezlob se. Já osobně se těším na letošní adventní období, protože by 
mohlo být opět, co se akcí týče, pestré. Zahrádkáři jistě připraví tradič-
ní vánoční výstavu, věřím, že Sbor sv. Hedviky opět naše spoluobčany 
potěší na 1. adventní neděli svým vystoupením a znovu před budovou 
radnice rozsvítíme vánoční strom. Rozhodně se opět přihlásíme do celo-
republikové akce Česko zpívá koledy a na druhou i třetí adventní neděli 
chystáme koncerty. Poslední den v roce se sejdeme s občany při tradičním 
ohňostroji. Nezbývá mi než věřit, že spoluobčany naše nabídky zaujmou 
a že všechny připravované akce navštíví v hojném počtu.

Kromě funkce místostarostky zastáváte i funkci předsedkyně 
dozorčí rady Domu seniorů v Krásném Poli s.r.o. Jak jste spokojená 
s činností této organizace? Splnila vaše očekávání co do přínosu pro 
obyvatele?

Funkce předsedkyně dozorčí rady Domu seniorů s.r.o je pro mě zcela 
nová zkušenost a jsem ráda, že jsem mohla poznat i jinou oblast a aktiv-
ně se v ní zapojit. Mohu tak rozšířit svou práci se seniory obecně, pro-
tože ráda podporuji činnost Klubu seniorů v Krásném Poli, uspořádala 
jsem několik kurzů počítačové a internetové gramotnosti pro naše seniory 
a nyní přibyla nová komunita v Domě seniorů. Již teď se obyvatelé tohoto 
domu sami aktivně zapojili do zkrášlení okolí svého bydlení, někteří zase 
vymýšlejí jak zkrášlit vnitřní společné prostory. Moc ráda jim v těchto 
aktivitách budu pomáhat. I já mám jeden plán, a to vytvořit, ve společen-
ském sále Domu seniorů, minigalerii obrazů všech autorů, kteří žili, či žijí 
v Krásném Poli nebo s ním byli v minulosti spojeni. Myslím si, že by tak 
mohlo vzniknout další příjemné místo pro naše seniory, kde by se mohli 
společně setkávat, pobavit se, zavzpomínat..

Co byste chtěla sdělit čtenářům Krasničanu na závěr?
Závěrem bych chtěla především poděkovat všem spoluobčanům 

i spolkům a občanským sdružením, kteří se aktivně zapojují do spole-
čenského života v Krásném Poli a také všem, kteří rádi navštěvují námi 
připravované akce, protože bez nich by nic nemohlo fungovat. Věřím, že 
život v Krásném Poli bude nadále opět pestrý a budeme se moci setkávat 
při nejrůznějších aktivitách. Všichni, kteří přijdou s nápadem, jak život 
v našem obvodu vylepšit, jsou vítání. Pokud budu ještě zvolena do nastá-
vajícího volebního období, ráda je podpořím a budu s nimi spolupracovat.

                   Redakční rada

Ti z nás, kteří nebudou zvoleni jsou dále připraveni pracovat ve vý-
borech a komisích, zřízených při zastupitelstvu a radě městského obvodu 
Krásné Pole. Na kandidátní listině jsou odborníci z oblasti finanční, doprav-
ní, stavební a sociální. V komisích a výborech jsme připraveni pracovat.

Děkujeme za vaše hlasy                    Kandidáti a sympatizanti ČSSD

Č. 2 KDU – ČSL  Naše strana spolu s nezávislými 
kandidáty již dvě volební období po sobě získala nejvíce mandátů - v pat-
náctičlenném zastupitelstvu našeho městského obvodu máme 6 osobností 
– Tomáše Výtiska, Věru Pražákovou, Miroslava Broskeviče. Miroslava 
Kondého, Dušana Lederera a Romana Vlkoviče, v pětičlenné radě zastá-
vali v tomto volebním období naši kandidáti post starosty a členky rady. 
Přestože jsme byli nejúspěšnější ze stran a hnutí, které se zúčastnily mi-
nulých voleb, vytvořili jsme širokou koalici i s ostatními stranami a do-
kázali úspěšně integrovat jednotlivé stranické zájmy do jednoho hlav-
ního proudu – a tím je zájem o rozvoj Krásného Pole. Výsledkem byla 
Strategie rozvoje MOb Krásné Pole, uplatňovaná v rámci zastupitelstva 
prakticky jednohlasně.

To nejdůležitější, co nabízíme do příštího volebního období, je pokra-
čování v nastoupené cestě. Všichni dosavadní 
zastupitelé za KDU – ČSL vyjádřili připrave-
nost pokračovat v rozdělané práci a najdete je 
opět na prvních šesti místech naší kandidátky. 
Oproti kandidátce z minulých voleb obsahu-

patizanti, kteří jsou na kandidátní listině, se podí-
lejí na přípravách a realizaci akcí, v čemž budeme 
nadále pokračovat bez ohledu na volební výsledek. 

Našimi cíli, které chceme realizovat v měst-
ském obvodě Krásné Pole, především jsou:
• pokračování výstavby chodníků a cyklostezek, 
podnítit aktualizaci okruhu linky 46, aby  byl kom-
fortní a srozumitelný pro občany,

• vyřešit dopravní situaci při odbočení do Krásného Pole (u Jafholzu),
• rozšířit kamerový systém ve veřejném prostoru Krásného Pole (škola, 
školka, hasičárna),
• zavedení informačních SMS občanům, 
• zpřístupnění dětského hřiště „Přírodňáku“  prostřednictvím elektronic-
kého zámku,
• budeme prosazovat zveřejňování záznamů ze zasedání zastupitelstva 
městského obvodu on line, 
• podpoříme zřízení služebny městské policie, 
• posoudit možnost zřízení přechodu pro chodce  (za benzínkou)  na konci 
cyklostezky směrem k Myslivně,
• nepodpoříme rozšíření výstavby v rámci územního plánu, 
• podpoříme JSDH a spolků fungujících na území Krásného Pole,
• a především hasičata, která potřebují tréninkovou trať, aby jejich výsled-
ky mohly být ještě lepší než nyní.

Celkově bychom chtěli zlepšit společenské vztahy a do dění v obci 
zapojit další obyvatele. 

Pokračování článku „Komunální volby 2022“ ze str. 1
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Zhodnocení nové 
trasy autobusu č. 46
Od zimní změny jízdního řádu začátkem prosince 2021 funguje 

v Krásném Poli nové trasování autobusu linky č. 46. Po téměř 
třech čtvrtinách roku je možné provést první hodnocení této zásadní 
změny v hromadné dopravě u nás, největší za posledních 30 let.

Z hlediska dopravní obslužnosti má Krásné Pole poněkud nešťastný 
charakter. Zajištění plošného pokrytí hromadnou dopravou naráží na ne-
vhodné trasování hlavních komunikací (ul. Družební a Krásnopolská) 
a také na nedostatečné šířkové poměry téměř u všech komunikací. Z toho 
důvodu se před téměř 30 lety ustálila linka autobusu 46 na tom, že autobus 
u nás projel trasu ve tvaru osmičky a bez konečné zastávky odjel směrem 
na Ostravu. Tento stav téměř znemožňoval korekce jízdních řádů, které by 
zlepšily koordinaci s návaznými spoji jak ostravské MHD, tak vlaků. Dále 
byl extrémně nevýhodný pro řidiče autobusů, kteří na tomto konci linky 
nemohli využít přestávky k oddychu nebo pro toaletu. A v neposlední řadě 
tento stav způsoboval, že jižní část obvodu – především okolí ulic Sklop-
čická, Pohoří a Stádlo – nebyla v dosahu MHD tak, aby to bylo v souladu 
se soudobými předpisy. Občané dolního konce rovněž požadovali, aby 
byla prostřednictvím hromadné dopravy zlepšena dostupnost centra obvo-

je ta aktuální jen dvě změny, jinak nabízíme konzistentní a stabilní tým. 
Na dalších místech kandidátky najdete tyto naše spoluobčany: Eva Hrbáčo-
vá, Barbora Veselá, Petr Pražák, Jitka Hrazděrová, Veronika Veselá, Marti-
na Korabečná, Cyril Hrazděra, Ludmila Hurníková a Marie Broskevičová.

Jaké investiční akce plánujeme, či co dalšího voličům nabízíme, si 
můžete přečíst v našem volebním programu. Zde bych chtěl využít příle-
žitosti a upozornit na jedno velké výročí, které nás čeká za 2 roky – a tím 
je oslava 600 let od první zmínky o Krásném Poli. Rádi bychom připravili 
(a to i s vaší pomocí) důstojné oslavy tohoto milníku.

Když si přečtete náš předvolební leták, zjistíte, že naše cíle nejsou 
malé a my si naopak uvědomujeme, že rozhodně nejsou v silách jediné 
strany. Pro plný život obce je nutná pluralita, rozmanitost a pokrytí široké-
ho spektra zájmů a činností. Proto i do budoucna předpokládáme širokou 
spolupráci se všemi, kteří chtějí přispět k rozvoji Krásného Pole.

Vážení voliči! Jsme přesvědčeni, že uplynulá desetiletí se zařadila 
mezi nejúspěšnější etapy rozvoje Krásného Pole v celé jeho historii. Po-
kud nám dáte svůj hlas, slibujeme, že uděláme vše, aby se toto období 
prodloužilo o další 4 roky.                   Tým kandidátů

Č. 3 KSČM
Pro naši ZO je v první řadě důležité podporovat všechny aktivi-

ty,  které budou ke prospěchu našeho městského obvodu, bez ohledu 
na to, kdo je navrhne. 

Za hlavní považujeme:
- dokončit výstavbu kanalizační sítě
- zabezpečit dostupnou zdravotní péči pro všechny občany Krásného Pole 
(zubní, dětskou)
- bezpečnost na místních komunikacích (dodržování předepsané rychlosti)

Jsme přesvědčeni, že ve spolupráci občanů, organizací a zájmových 
sdružení se podaří zase o něco více zlepšit život v Krásném Poli.

           Jiří Plhák, Předseda ZO KSČM v Krásném Poli

Č. 4 ODS 
Vážení spoluobčané,     
již 4. volební období zastupujeme naše voliče, pomáháme, schvalujeme 
a organizujeme práci v radě a zastupitelstvu.

V tomto volebním období  pracuje p. Martin Prokeš jako člen rady 
a předseda  investiční a dopravní komise, která se, spolu se členy  koalič-
ních stran, zabývala např. projektem opravy smuteční síně, 2. etapou chod-
níku na Družební ulici, úpravami trasy autobusu č. 46, výstavbou Sportovní 
haly a dalšími důležitými změnami v Krásném Poli.

Ing. Tomáš Výtisk v úvodním článku shrnul vše, co se nám společ-
ně, napříč politickými stranami, v radě a zastupitelstvu podařilo a co nás 
v dalším volebním období čeká. Za 4 roky se v této spolupráci zrealizo-
valo velké množství projektů. Z mnoha musím zmínit výstavbu sportovní 
haly, Domu seniorů či přístavbu budovy školy. Neuvěřitelné!

Rádi bychom opět aktivně přispěli ke zlepšení života v naší obci.
Většina našich kandidátů ODS věnuje, po 4 volební období, svůj volný 

čas a energii dětem a mládeži a spolu s dalšími rodiči a dobrovolníky se sna-
ží dětem v TJ Sokol  zahnat nudu sportem, pohy-
bem a společenskými aktivitami. A našim úkolem 
je zajistit jim zázemí a materiální vybavení z gran-
tů, dotací a finanční pomoci sponzorů, kterým patří 
velké poděkování.

Tímto bychom vás rádi pozvali  23. - 24.9. 2022 k volbám a pokud 
nám dáte podporu, budeme rádi pokračovat v rozjetém kolotoči změn 
a nových projektů našeho krásného  Krásného Pole.

Děkujeme za podporu a těšíme se z Vaší přízně.
Za kandidáty ODS v Krásném Poli                   Martin Prokeš

Č. 5 Sdružení nezávislých kandidátů Mešnice 
Sdružení nezávislých kandidátů Mešnice se opět bude ve volbách 

do Zastupitelstva městského obvodu Krásné Pole ucházet o přízeň na-
šich spoluobčanů. Díky jejich podpoře jsme v současném zastupitel-
stvu získali 4 křesla a aktivně se zapojili do práce pro Městský obvod 
Krásné Pole. Ing. Eva Dostalová opět vykonávala funkci předsedkyně 
finančního výboru, který se mimo jiné také podílí na tvorbě rozpočtu 
našeho obvodu, pan Jan Pandularis pracoval v kulturně-sportovní ko-
misi a také jako předseda komise majetkové, Bc. Zuzana Vojkůvková 

byla členem komise kulturně-sportovní a předsedkyní komise místo-
pisné a názvoslovné, já jsem opět pracovala ve funkci místostarostky 
městského obvodu a jako předsedkyně kulturně-sportovní komise. 

V průběhu uplynulých čtyř let jsme se snažili pracovat v souladu 
s naším volebním programem a naše předsevzetí se nám podařila naplnit. 
Přesto, že náš život na 2 roky omezila pandemie Covidu-19, proběhly dal-
ší ročníky divadelního festivalu „Tyjátr krasnický“ a několik kol nové vě-
domostní soutěže „Krpolský kvíz“, pokračovali jsme v úklidových akcích 
na území Krásného Pole v rámci celorepublikové akce „Ukliďme svět, 
ukliďme Česko“, proběhly tradiční masopustní průvody s pochováním 
basy, podpořili jsme akce pro děti, pořádané Týmem léta, jako je Rozlou-
čení s létem, Svatojánská noc, Krasnické strašení, divadelní představe-
ní pro děti s ve spolupráci s folklorním souborem Krasničanek proběhly 
akce vynášení Mařeny a folklorní odpoledne. Podpořili jsme nohejba-cup 
i hokejbal-cup i SDH Krásné Pole při Gulášfestu, znovu jsme rozsvítili 
vánoční strom, proběhly koncerty k různým příležitostem, podíleli jsme 
se na přípravě projektu „Podpora vzdělávání a poradenství v oblasti život-
ního prostředí – Zapojení obyvatel Domu seniorů do péče o zeleň“, který 
bude hrazen z rozpočtu Moravskoslezského kraje, podpořili jsme realizaci 
projektů, např. výstavba sportovní haly, výstavba Domu seniorů v Krás-
ném Poli, přístavba budovy základní školy, budování chodníku podél uli-
ce Družební, postavení nového oplocení místního hřbitova, vybudování 
chodníku ke smuteční síni a nového prostoru pro parkování u hřbitova 
a jiné. Ve spolupráci s SDH Krásné Pole jsme se podíleli na získání do-
tace pro vybudování workoutového hřiště, které slouží seniorům i dětem. 
Významně jsme se podíleli také na projektu prodloužení linky autobusu 
46 do jižní části Krásného Pole, který velmi usnadňuje lidem z této části 
Krásného Pole nejen spojení směrem na Ostravu, ale i obslužnost v rámci 
městského obvodu (např. úřad MOb, pošta, knihovna, hřbitov…). 

Pokud naše sdružení občané znovu podpoří, rádi budeme pokračovat 
v rozpracovaných projektech a pokusíme se přinést i něco nového. Zku-
šenost potvrdila, že bylo velmi důležité před lety vypracovat a průběžně 
aktualizovat strategický plán rozvoje Krásného Pole, a proto podpoříme 
realizaci dalších jeho částí a budeme se podílet na vytýčení nových vizí. 
V nadcházejícím volebním období bychom rádi pokračovali v našem 
hlavním záměru, a to v práci pro děti, dospělé i seniory, znovu bychom 
chtěli podpořit naše spolky a občanská sdružení. Aktivně se zapojíme 
do příprav i realizace oslav k 600. výročí od první zmínky o Krásném 
Poli, které oslavíme v průběhu roku 2024. 

Na závěr bych ráda poděkovala všem za spolupráci, ať už se jedná 
o spolky, občanská sdružení, SDH Krásné Pole nebo jednotlivé spoluobčany, 
kteří se aktivně zapojili do kulturního i společenského života v Krásném Poli. 

Věřím, že naše sdružení, které v Krásném Poli pracuje již od roku 2002, 
dostane znovu šanci ve své činnosti pokračovat. 

Děkujeme za vaše hlasy. 
               Sdružení nezávislých kandidátů Mešnice, Zdeňka Klásková
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du, potažmo hřbitova, který je např. od ul. Kyjovická vzdálen přes 2600 m 
s převýšením téměř 90 m. 

Tento nepříznivý stav způsoboval, že místní úřad městského obvodu 
byl opakovaně vyzýván k provedení takových opatření, které by zlepšily 
dopravní obslužnost obvodu – a to jak ze strany dopravního podniku či 
společnosti KODIS (která je zodpovědná za provázanost jízdních řádů), 
tak hlavně ze strany občanů.

Současná trasa je výsledkem mnoha jednání a mnoha kompromisů. Při 
zvážení všech pro a proti se ale jeví i po třičtvrtě roce provozu jako nejlepší 
možná. Což samozřejmě neznamená, že by její provoz nepřinášel i problémy.
Hlavní problémy nové trasy

Z počátku se jako hlavní problém jevila nebezpečná zatáčka, kdy au-
tobus odbočuje z Družební na Zauliční „u zrcadla“. Dosavadní provoz 
však ukázal, že tento bod není tak kritický, jak se původně zdálo, a řidiči 
autobusů jej zatím zvládají bez větších potíží. Původně zamýšlené tech-
nické opatření, kdy měl provoz na křižovatce řídit semafor, aby umožnil 
bezpečně autobusu odbočit, se zatím jeví jako nadbytečné.

Další problém představovala „odsazená“ dvojice zastávek „U ško-
ly“ a „Hájkovická“, kdy lidé z lokality u křižovatky ulic Nová kolonie 
a Hájkovická byli zvyklí, že měli zastávku pro nástup i výstup v blízkosti 
svých domovů. Na tento komfort si rychle zvykli i obyvatelé z okolí za-
stávky „U školy“, která byla zprovozněna v srpnu 2021 a do změny trasy 
sloužila také současně pro oba směry. Zprovozněním nové trasy museli 
obyvatelé v těchto lokalitách nově akceptovat, že tyto zastávky tvoří pár, 
byť jsou od sebe vzdáleny cca 320 m. Vzhledem k tomu, že ulice Hájko-
vická je v tomto úseku jednosměrná, není moc jiných technických řešení 
k dispozici. Náš návrh na změnu organizace průjezdu, kdy by autobusy 
dvakrát obkroužil „kolečko“ na trase mezi těmito zastávkami a tím se obě 
staly výstupní i nástupní pro oba směry, nebyl dopravním podnikem přijat 
z důvodu navýšení délky trasy o další cca 0,7 km a taky z důvodu jisté 
zmatečnosti tohoto řešení.

Určité problémy způsobuje i průjezd autobusů v nové části trasy. Pře-
devším ve velké dvojité zatáčce nad tramvajovou tratí, kde je ulice Družeb-
ní poměrně úzká a autobusy mají někdy potíže při míjení se s protijedou-
cími vozidly. Dle sdělení dopravního dispečinku firmy DPO, a.s. jsou však 
tyto problémy srovnatelné s mnohými jinými úseky v Ostravě a nejedná 
se o žádné výjimečné situace, takže jsou na ně řidiči autobusu připraveni.

Další z výjimek na lince č.46 je souběh trasy v jednom směru na ulici 
Zauliční. Vzhledem k tomu, že šířkové poměry na této ulici neumožňují 
míjení protijedoucích autobusů, což bylo ověřeno několika zkušebními 
jízdami, bylo zvoleno netradiční řešení – autobusy zde projíždějí jedním 
směrem. To má za následek, že zastávky „Zauliční“ a „Družební“ jsou 
používány pro oba směry – jak pro odjezd na Ostravu, tak pro směr na ko-
nečnou stanici „Krásné Pole“. Cestující si zde musí dávat pozor, do které-
ho autobusu nastupují. Souhrou náhod se navíc často stává, že oba auto-
busy zde jezdí těsně za sebou, což vyplývá ze současné varianty jízdního 
řádu. Kdo se splete a nastoupí do nesprávného autobusu, může se snadno 
ocitnout místo v Porubě na konci Krásného Pole. Věřím, že cestující si již 
zvykli i na tuto abnormalitu, že si prostě musí dávat pozor, kterým směrem 
jede autobus, do kterého nastoupí, stejně jako když se musí orientovat 
v linkách hromadné dopravy jinde v Ostravě.
Nová trasa má i své výhody

Kromě problému přináší nová trasa samozřejmě i nemalé výhody. 
Kromě již zmíněné „vnitro-obvodové“ dopravy, kdy autobus pomáhá 
zlepšit dostupnost hřbitova, školy, zdravotního střediska či pošty nebo 
úřadu, slouží také k tzv. „zokruhování spojů“. Myslí se tím to, že cestující 
může použít autobus k rychlé dopravě na zastávku tramvaje a tou pak 
pokračovat ve směru na Ostravu (případně do Kyjovic). Především v do-
poledních hodinách, kdy autobus jezdí pouze jednou za hodinu, přináší 
toto řešení navýšení možností odjezdů z Krásného Pole.

Hlavní předností tohoto řešení je však samozřejmě zlepšení dopravní 
obslužnosti jižní části městského obvodu. Směrnice dopravního podniku 
praví, že ve městě by nikdo neměl mít nejbližší zastávku MHD dále než 
400 m od svého bydliště, v okrajových částech by to mělo být do 600 m, 
samozřejmě pokud je to technicky možné. Prodloužení trasy linky č.46 
výrazně napomohlo zlepšení dostupnosti hromadné dopravy v našem ob-
vodě pro stovky lidí. Bohužel se mohlo stát, že v některých případech se 
občanům jejich komfort zhoršil. Za tento stav se omlouváme, v našich 
podmínkách bohužel není možné zvolit takové řešení, aby byli všichni 
občané úplně spokojeni. 

Jak jsem již napsal, věřím, že je jen otázkou času, kdy si všichni plně 
zvykneme na novou trasu a objevíme i nové možnosti cestování MHD.

Za Radu MOb, Dopravní podnik a.s. a firmu KODIS
Tomáš Výtisk, starosta

Kdo je Tým Léta? 
Parta kamarádek, kterou spojují dlouhá léta společ-

ného přátelství a bydliště v Krásném Poli, která 
ráda navštěvovala různé akce a řekla si, že je škoda, 
že u nás nic podobného není a rozhodla se to změnit. 
Zjistily jsme, že v KP žije spousta lidí, kteří nám rádi 
pomůžou, že najdeme oporu ke spolupráci v místních 
spolcích a že se můžeme obrátit s pomocí i na MOb. 
V roce 2015 vznikla, společně s TOM Paprsek, akce 
Rozloučení s létem a další roky jsme ji opakovaly. 
Vstupné bylo dobrovolné, ale zásluhou sponzora 
občerstvení Restaurace Veronika, který nám daro-
val čistý zisk a z prodeje buchet, které jsme napekly 
tenkrát ještě nejen my, ale i mnoho různých mami-
nek a babiček a darovaly k prodeji, jsme získaly finance na naše náklady 
a protože jsme je nechtěly nechat ležet ladem a ani Rozloučení s létem 
zvětšovat do mega akce, vznikly akce další jako Svatojánská noc, Špa-
raku nezlob se nebo Krasnické strašení. Jednoduše řečeno, jedinou vý-
dělečnou akcí měla být tenkrát naše největší akce Rozloučení s létem, to 
abychom mohly zafinancovat ty další, menší. 
Za každou akcí stojí minimálně dva měsíce příprav, stovky hodin práce 
jako stříhání šablon, tisknutí, fóliování, trhání a sušení bylin, šití, malo-
vání, pečení.....
Nejsme spolek, který přijímá dotace, nejsme nijak organizované a ani to 
neplánujeme, nikdo nás neplatí , nemáme velkého stabilního sponzora, 
na RsL vždy hledáme sponzory, ale především pro to, abychom mohly 
odměnit všechny děti za jejich sportovní úsilí. Dáváme přednost rov-
nou dárkům, ne financím, aby sponzor věděl, co financuje. Vše děláme 
z vlastní vůle, pro to, že nás to baví a že máme rádi místo, kde žijeme 
a chtěly bychom alespoň trošku přispět k tomu, abychom se všichni spo-

lečně bavili a zapomněli na starosti všedních dnů, vytvořit hezké vzpo-
mínky, už dávno ne, našim dětem. 
Tým léta má sice "základnu" kamarádek, ale tvoří ho i jejich rodinní pří-

slušníci, bez jejich opory a pomoci, bychom nikdy tak 
velké akce nemohly uskutečnit, u každé akce se k nám 
připojí další kamarádka, které nevadí věnovat čas, úsilí 
a jde do toho s námi. Poslední dobou nám hodně po-
máhá už nová mladá generace, ochotně a bez nároku 
za jakýkoli honorář. Toho si nesmírně vážíme a pova-
žujeme to za náš největší úspěch, vždyť v náctiletém 
věku by svůj čas mohli trávit mnohem atraktivnějším 
způsobem. Naplňuje nás to nadějí, že třeba někdy bu-
dou takto podobně pokračovat, že zjistí, že pocit z dob-
ře odvedené práce, který přispěl k potěše někoho jiné-
ho, je prostě k nezaplacení.
Chtěla bych poděkovat všem členkám TL, jejich part-

nerům a dětem, všem dalším pomocníkům, kteří se podílejí na našich ak-
cích, naposledy červnové Svatojánské noci a také těm, kteří nás podpořili 
jakýmkoli způsobem. Věřte, že spokojený úsměv bavícího se dítka je nám 
nad zlato a věta uznání také, je to naše jediná odměna, hřeje u srdce a do-
dává nám sílu a energii uspořádat další akci. 
Bohužel, připomínky typu "vše má být zadarmo", nás vracejí hodně rych-
le na zem. Na našich akcích to funguje takto: koupíš si špekáček, koupíš si 
buchtu, pití od nás..............na příští akci bude tvé dítko mít třeba barevné 
vlasy, namalovaný obličej, může si vytvořit o výrobek víc, nebo vyzkou-
šet více sportů, příp. uvidí např. divadlo, dostane lízátko, čokoládu.
Princip "vylej nalej"   
Prosím, nechte nás věřit, že svět může být tak hezký, jaký si ho uděláme.

Za TÝM LÉTA: Zuzka Vojkůvková, Lucka Vajdová, Simona Vantuchová, 
Kača Tichá, Pavla Šuláková, Jajka Pagáčová, Kača Pelíšková, 

Kača Holíková, Silva Formanová



strana 7

Zpravodaj KRASNIČAN 

Odchodem do důchodu život nekončí. Jak na aktivní stáří? 
Senioři jsou v dnešní době vystaveni většímu tlaku, než 

tomu bylo před několika desítkami let, musí se vyrov-
nat s moderními technologiemi, negativním postojem okolí 
i s těmi, kteří se snaží využívat jejich stáří a důvěřivosti. 
Přestože se může zdát, že lidé v důchodu jsou sešlí věkem, 
tráví volný čas jen u lékaře nebo nicneděláním doma, neu-
mí používat mobil natož platební kartu, není tomu tak. Stá-
le více seniorů se všemožně snaží zůstat aktivními i v dů-
chodovém věku, nebrání se novým poznatkům, ovládají 
počítač, orientují se na internetu i na sociálních sítích.
Jestliže patříte k těm, kteří v důchodu zanevřeli na aktivní 
životní styl, nedbáte na zdravou výživu, pravidelnou těles-
nou aktivitu apod. odrazí se to na vaší fyzické i psychické 
pohodě. Podle dostupných statistik čelí pasivní důchodci 
většímu riziku vzniku různých onemocnění, finanční ne-
jistotě, depresím, úzkostem. Mnohdy se neumí vyrovnat s novou životní 
situací, izolují se od okolního světa, stávají se zatrpklými vůči ostatním.
Jak si zpříjemnit stáří? Zde je několik praktických tipů:
Vzdělávejte se. Dnešní doba nabízí mnoho možností, jak si rozšířit vzdě-
lání i ve stáří, ať už mluvíme o různých univerzitách třetího věku, vzdělá-
vacích kurzech pro seniory aj.
Plánujte si čas. Pořiďte si diář a naplánujte si možné aktivity tak, abyste 

co nejvíce vyplnili svůj volný čas. Samozřejmě s ohledem 
na vaše zdraví, nic se nemá přehánět.
Pomáhejte. Vaše dlouholeté zkušenosti jsou pro mnohé 
k nezaplacení. Můžete doučovat, pomáhat jiným senio-
rům, kteří jsou odkázáni na druhé, věnujte se dobrovolnic-
tví, pohlídejte vnoučata…
Pohybem ke zdraví. S ohledem na vaše fyzické možnosti 
sportujte, jezděte na kole, choďte na procházky…
Buďte společenští. Existují různé spolky a sdružení pro 
seniory, nevyhýbejte se jim. Mimo jiné je to způsob, jak se 
seznámit s novými lidmi a najít člověka, který bude vaše 
nadšení pro aktivně trávené stáří sdílet.
Cestujte. Cestovní kanceláře nabízejí velké množství zá-
jezdů šitých na míru potřebám seniorů, které nezruinují 
váš domácí rozpočet. Pokud netíhnete k zahraničnímu ces-

tování, můžete prozkoumávat zajímavá místa v ČR apod.
Připravte se včas. Na stáří je potřeba se připravit s předstihem, a to ne-
jen po finanční stránce. Např. při rekonstrukci bytu nechte namontovat madla 
k vaně, zvolte kvalitní podlahu bez koberců, o které byste později zakopávali…
Trénujte mysl. Mozek potřebuje neustále podněty k tomu, aby co nejdéle 
fungoval tak, jak má. Paměť a bystrou mysl můžete posílit luštěním křížo-
vek, čtením, hraním logických her…

Psychologická poradna MOJRA.cz, www.mojra.cz

Psychický teror bez hranic? 
KYBERŠIKANA
Internet je bezesporu dobrým sluhou, ale 
může být také velice zlým pánem. Kro-
mě toho, že se na brouzdání po internetu 
můžete stát velice rychle závislými, je to také živná půda pro šíření dez-
informací a pomluv. Každé sdělení se na internetu šíří rychlostí blesku, 
a tak i třeba v první chvíli nevinný vtípek může napáchat mnoho škod. 
A co teprve, když jde o promyšlený plán. 

Kyberšikana může mít mnoho podob. Ať už je to dlouhodobé a opa-
kované zasílání obtěžujících zpráv, pronásledování v kyberprostoru, vy-
loučení z určité skupiny na sociálních sítích, manipulace s citlivým mate-
riálem, urážení a ponižování ve veřejných diskuzích, vydírání… Poměrně 
novým typem kyberšikany je pak tzv.  happy slapping, který se těší „ob-
libě“ zejména mezi mládeží. Jde o velmi nebezpečný „koníček“, který 
často končí vážnou fyzickou újmou. Agresor si totiž vyhlédne svou oběť, 
setká se s ní a fyzicky ji napadne. Často je útok opravdu brutální. Pod-
statou je, celý útok natočit a později (nebo v živém vysílání)  jej veřejně 
sdílet pro „pobavení“ okolí. 
Jaká jsou rizika? 

Stejně jako u jiných tipů šikany i zde je rizikovost opravdu veliká. Zá-
sadním problémem je to, že agresor se často skrývá pod rouškou anonymi-

ty, čímž oproti oběti získá opravdu velkou výhodu a jeho chování tak není 
omezeno jakoukoliv hranicí. Dokonce, i když je agresor odhalen, nemusí 
být šikaně konec. A to z jednoho prostého důvodu – materiály jsou na inter-
netu stále uloženy, velmi rychle se šíří, kdokoli si je může uložit… Doslova 
si tak žijí vlastním životem a je otázkou času, zda se znovu někde nevynoří. 
Oběť kyberšikany je tak pod dlouhodobým a neustávajícím psychickým 
tlakem, který může vyústit až v paranoiu, úzkosti a deprese. V nejvážněj-
ších případech vše může vést k sebevražedným pokusům. 
Co z toho plyne? 

Nebuďte příliš důvěřiví a nesdílejte o sobě citlivé informace. Citlivá 
videa a intimní fotky patří do soukromého archivu a ne veřejně na inter-
net. Tak, jako chcete, aby ostatní vnímali a respektovali vás a vaše soukro-
mí, i vy respektujte je. Pokud jste se stali obětí kyberšikany, je důležité za-
čít se včas bránit. Nenechávejte si problém jen pro sebe, svěřte se někomu 
blízkému, někomu, komu bezmezně věříte, případně vyhledejte odbornou 
pomoc. Aby byl váš boj úspěšný, musíte ukončit veškerou komunikaci 
s agresorem, zablokujte a odstraňte všechny své účty na sociálních sítích, 
změňte si virtuální identitu. Rozhodně si ale uschovejte všechny důkazy, 
jako jsou kopie emailů, stránek s obtěžujícími příspěvky apod. V žádném 
případě se nesnažte agresorovi oplácet stejnou mincí, takováto forma po-
msty není řešením, naopak může vaši situaci ještě zhoršit. Pomoc můžete 
hledat také v různých organizacích, které se touto problematikou zabýva-
jí, kontaktujte linku důvěry, psychologa, obraťte se na policii.

Online psychologická poradna MOJRA.cz
www.mojra.cz
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Soutěžní anketa Alej roku 2022 hledá nejoblíbenější
stromořadí v Česku!
Sdružení Arnika – Centrum pro podporu občanů, česká nezisková or-

ganizace spojující jedince usilující o lepší životní prostředí, pořádá 
v roce 2022 již dvanáctý ročník ankety Alej roku, soutěž o nejoblíbe-
nější stromořadí v Česku. Do aktuálního ročníku soutěže se můžete za-
pojit i vy! Stačí, když zašlete 1-3 fotografie spolu s popisem stromořadí 
prostřednictvím nominačního formuláře na webu https://alejroku.cz/
Vaše oblíbené stromořadí můžete nominovat do 26.10.2022, poté o vítěz-
ce rozhodne široká veřejnost v internetovém hlasování. Výsledky ankety 
budou zveřejněny v polovině ledna 2023. Bude vyhlášeno 14 regionál-
ních vítězek a jedna celorepubliková Alej roku 2022. Na nominující ví-
tězných alejí čekají ocenění, a to jak v podobě diplomů, tak dárkových 

balíčků od sponzorů. Nominující celorepublikové vítězky vyhraje také 
hlavní cenu-let balonem. Patroni soutěže navíc vyberou tři nejkrás-
nější fotografie, které budou oceněny fotoaparátem nebo tiskárnou.
Přihlásit můžete alej nebo stromořadí z vašeho blízkého okolí nebo 
alej, kterou jste objevili na svých cestách po české krajině a která 
vás zaujala pro svou krásu nebo příběh s ní spjatý. Podělte se o krásu 
i s ostatními a nominujte je do ankety Alej roku 2022!

Klokotská alej, Alej roku 2022 (nominovala: Jana Hralová, autorka 
fotografie: Kateřina Trsková)

POTRAVINOVÁ 
SBÍRKA
Vážení spoluobčané,

Městský obvod Krásné Pole se opět zapojil do sbírky potravinové po-
moci. Její výtěžek bude věnován Potravinové bance v Ostravě z.s., která 
zajišťuje přerozdělování potravin osobám v těžkých životních situacích.
V případě, že se do sbírky s námi zapojíte, můžete přinést některé z vhod-
ných potravin, jako jsou: konzervované potraviny všeho druhu (masové, 
rybí, zeleninové), dětské výživy, paštiky, cukr, rýži, těstoviny, olej, luš-
těniny, instantní polévky, čaje, džemy, sirupy, med, piškoty, cukrovinky 
pro děti apod. Sbírka proběhne v týdnu od 17. do 21. října 2022 v budově 
radnice v Krásném Poli v době od 8:00 do 17:00 hodin.
Děkujeme vám za pomoc.

    Zdeňka Klásková, místostarostka
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Mezinárodního folklorního festivalu „FOLKLOR BEZ HRANIC“ 
Ostrava 2022 se i letos účastnil ve dnech 18. 8. 2022 v Porubě 

a 19. 8. 2022 na Slezskoostravském hradě dětský folklórní soubor Kras-
ničanek, posílen o Cimbálovou muziku Grunt z Háje ve Slezsku a o Od-
vážné mamky Krasničanky. 
Účastnit se tohoto festivalu a reprezentovat tak městskou část Krásné Pole 
je pro Krasničanek velká čest. Ve čtvrtečním průvodu a při vystoupení 
na Hlavní třídě v Porubě je nezapomenutelným zážitkem setkání se zahra-
ničními soubory. Letos byly k vidění soubory z Mallorky, Srbska a Slo-
venska, které spolu se souborem ze Strážnice a místními soubory z Os-
travy utvořily celotýdenní folklórní program v různých částech Ostravy. 
Zakončení festivalu je vždy v nádherném prostředí Slezskoostravského 
hradu a závěrečný koncert souborů má tak výjimečnou atmosféru. 

Foto: Tomáš Sládeček

FOLKLOR BEZ HRANIC 
Ostrava 2022
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Folklorní odpoledne 
Dne 22. 6. 2022 se uskutečnilo Folklorní odpoledne, které pořádající 

dětský folklórní soubor Krasničanek umístil do netradičního prosto-
ru venkovního posezení Hospody na hřišti na fotbalovém hřišti TJ Sokol 
Krásné Pole. Účinkujícími soubory letos byly: kroužek lidového tance 
z MŠ Krásné Pole, pořádající dětský folklorní soubor Krasničanek, Od-
vážné mamky Krasničanky a jako hosté Dětský soubor Heleny Salichové 
a cimbálová muzika Grunt z Háje ve Slezsku. 

Jsme velice rádi, že folklórní odpoledne má v červnu svou tradici, 
věrné příznivce a fanoušky. Děti a jejich maminky tak mají příležitost 
ukázat, na čem během celého roku pracovaly, jak se zlepšily a získaly 
jistotu.  Velmi nás těší, že si folklor v Krásném Poli našel své místo a je ne-
dílnou součástí místních akcí a tradic. Děkuji všem zúčastněným za krás-
ná vystoupení a těším se na příští ročník. 

Uskupení Krasnické děvuchy letos chybělo, jelikož je většina z nich 
zaneprázdněná „rozšiřováním“ taneční a hudební základny z vlastních řad.  
V rámci možností ale pilně nacvičují na nadcházející akci, kde budou k vidění 
i se svým „kočárkovým parkem“, a to v sobotu odpoledne 17. 9. 2022 v areálu 
Třebovického parku, na nádherném 18. ročníku Třebovického koláče.

Krasničanek 
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TYJÁTR KRASNICKÝ 
9. ročník
Přestože se kultura stala v posledních 

letech takovou Popelkou, chystáme 
pro vás další ročník naší malé divadelní 
přehlídky Tyjátr Krasnický, a to jako ka-
ždým rokem, v říjnovém čase. Celý pro-
gram v době uzávěrky Krasničanu nebyl 
ještě 100% potvrzen, proto vás můžeme 
prozatím pozvat na tato představení:
8. 10. v 19 hodin – HRDOBCI a OSAMĚLÉ PALAČINKY v sále Plane-
tária Ostrava
14. 10. v 19 hodin – BOBAN, BOhumínské BAvidélko převážně NEděl-
ní;  komedie Dáma od Maxima; malý sál sportovní haly v KP
29. 10. v 19 hodin – DiVOCH, Divadlo Vřesinských ochotníků; komedie 
Švagřičky; malý sál sportovní haly v KP

Nebude chybět doprovodný program a nezapomeneme ani na děti. 
Celý program bude včas zveřejněn na FB Krásného Pole a plakáty nalez-
nete na obvyklých místech v obci. 
Věříme, že si najdete čas a přijdete si zpříjemnit podzimní podvečery. 
Celá akce proběhne za podpory MOb Krásné Pole.       Zuzana Vojkůvková

BOhumínské BAvidélko převážně NEdělní 

Letos je to již 13 let, co toto divadlo vzniklo a působí pod K3 Bohumín, 
kde hrají převážně hudební komedie. Na Tyjátru sklidili úspěch v roce 

2017 s hudební komedií Slaměný klobouk a v roce 2020 s nastudováním, 
pro ně netypickou hrou, Válka vypukne po přestávce.    

V pátek 14. 10. se nám představí ve hře Georgese Faydeaua Dáma 
od Maxima - Číča, která se díky náhodě ocitne po nočním flámu  v bytě 
počestného a ženatého doktora Petypona. Sotva se Petypon vzpamatuje ze 
své kocoviny, přijíždí k němu strýc - generál a zve ho i s jeho roztomilou 
ženuškou na svatbu své adoptivní dcery. Která manželka ale je ta pravá? 
Francouzská komedie plná zvratů a zápletek.            

DiVOCH

Konečně na našem 
Tyjátru přivítáme 

soubor ochotníků ved-
lejší vesnice Vřesiny.
DiVOch - Divadlo 
Vřesinských Ochot-
níků bylo obnoveno 
v roce 2013. V roce 
2016 se představili 
hrou Antonína Pro-
cházky „Klíče na ne-
děli“, kterou několikrát 
úspěšně reprízovali. 
V roce 2018 uvedli po-
litickou satiru „Zase ti 
tupitelé“, v roce 2019 
úsměvnou hru „Dve-
ře“ a v roce 2021 situ-
ační komedii „Vražda 
sexem“. 
Nám se 29. 10. v 19h 
představí komedií „Švagřičky“, kterou poprvé uvedli 19. 3. tohoto roku 
v Domě zahrádkářů ve Vřesině. Jedná se o komedii s brilantními dialogy 
a překvapivými zvraty odehrávajícími se během jediného večera. Na ve-
čeři pořádané jako oslavu otevření nové vily se sejdou tři bratři i se svými 
manželkami, které však k sobě příliš velkou lásku nechovají. Příchod vy-
zývavé sekretářky přinese do příbuzenských vztahů překvapivá odhalení.

Informace o jejich souboru naleznete na webových stránkách divadla: 
https://divadlovresina.cz/ https://www.facebook.com/DiVOch/
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V pátek 24. 6. na sv. Jana jsme se sešli před místní radnicí a vydali se 
v průvodu, tentokrát na místní fotbalové hřiště, připomenout si tradice 

a oslavit Svatojánskou noc. Počasí nám přálo, bylo teplo až do pozdních ve-
černích hodin. Hned v úvodu jsme vybrali tři „Nej“ lesní bytosti, které nás 
nejvíce uchvátily, první cenou byl tematický dort, který vytvořila a výherci 
věnovala talentovaná a kreativní Katka Krystynová. 

Svatojánská noc 
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Děti si celý podvečer mohly vytvářet svatojánské věnečky, náramky, různé 
masky, vystříhat si květinové záložky, vymalovávat si víly, naplnit a vytvořit 
si bylinný škapulíř, projít si svatojánskou stezku, zaskákat si přes papírové 
ohně, nechat si věštit budoucnost nebo hledat svatojánský poklad. Občerstvit 
se mohly kouzelnými nápoji, posilnit buchtami napečenými místními divo-
ženkymi, příp. špekáčky, které si mohli všichni návštěvníci opéct na neda-
lekém ohni, který pro nás připravili a do nočních hodin udržovali a hlídali 
místní hasiči. 
Ani letos nechyběl Krámek „U čarodějnice“, Lenky Lehnertové, s jejími 
krásnými výrobky.
Pro rodiče a starší návštěvníky bylo připraveno představení Zbojník všech 
zbojníků, šermířského Divadla Bez střechy a po setmění jsme se dočkali oh-
nivé show v podání skupiny Infinity. Celkově se akce protáhla do večerních 

hodin, kdy konečně dětem vynikly nakoupené světelné náramky. Věříme, že 
se návštěvníkům a především dětem akce líbila a strávili s námi příjemný 
letní večer.
Divoženky děkují pomocníkům z mladších řad: krásným vílám Kačce a Míše 
Kotalovým, vílám moderního provedení Filipu Dvořákovi a Karlovi Vaníč-
kovi, hejkalovi Rosťovi Vojkůvkovi ml., Adélce Vajdové, vodníkovi Honzí-
kovi Šulákovi, Anetce Formanové, našim partnerům, ať v maskách, či v civi-
lu, za pomoc a podporu při organizování této, pro nás milé, akce.
Děkujeme TJ Sokol za možnost pořádat akci v areálu hřiště, SDH Krásné 
Pole za udržování ohně a bezpečnosti kolem něj, Hospůdce Na Hřišti za slad-
ké odměny, Lucce Stachové (Ostravská reklama) za sponzorský dar a MOb 
Krásné Pole za spolufinancování části kulturního programu. 
                     Tým léta, tentokráte převlečený za divoženky
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Letní měsíce bývají většinou pro náš sbor velmi pestré. Tedy zejména 
pro výjezdovou jednotku. Probíhají žně a nezřídka dochází v tomto 

období k výjezdům na hořící polní porosty, letos tomu tak nebylo. Ani 
lesní požáry nezaměstnaly v průběhu prázdnin naše hasiče. Tedy ne v naší 
obci. Jednotka byla ovšem povolána k hašení velkého lesního požáru 
v Hřensku. Tato událost byla velmi medializována a nemá tedy cenu po-
pisovat podrobnosti. Naši hasiči se v počtu 1+3 zapojili do vyhledávání 
a likvidace skrytých ohnisek a další práce spojené s uhašením tohoto po-
žáru. Za jednotku jeli Oldřich Štefek, Štěpán Luzar, Patrik Škuta a Roman 
Skřípek. Všichni čtyři prošli několika čtrnáctihodinovými směnami, které 
byly velmi náročné díky horkému počasí a nepřístupnému terénu. Vše 
ale zvládli a vrátili se v pořádku domů. Ani zde ale nebyl po návratu klid 
a jednotka zasahovala při čerpání vody po prudkých deštích.

Naši mladí hasiči ukončili sezónu v červnu a to nádherným umís-
těním. Družstvo mladších žáků obsadilo krásné druhé místo v seriálu 
ostravské ligy a starším se podařilo ukořistit místo první. Chtěl bych 
touto cestou poděkovat všem dětem za skvělou reprezentaci našeho sbo-
ru a naší obce. Od nového školního roku začíná i pro nás nová sezóna 
a já bych chtěl pozvat děti, které mají zájem o hasičský sport, aby se 
k nám přidali. Obě družstva se letos již účastnila krajského kola, které 
se uskutečnilo 4. 9. 2022 na fotbalovém hřišti v Hošťálkovicích. Mladší 
žáci se umístili na 3. místě a starší žáci na 4. místě.
Přeji všem nádherný podzim a dětem mnoho úspěchů ve škole.
                                                                                                      Dušan Riedl

SDH Krásné Pole
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Poštovní holubi 
v Krásném Poli
Právě vrcholí závody letos odchovaných poštovních holubů, tedy zá-

vody holoubat ročníku 2022. Ta ještě musí prokázat svůj charakter, 
vůli a rychlost návratu ze závodů ke svým majitelům, domů do holubníku.
Závodní sezóna „starých“ poštovních holubů skončila a holubi už můžou 
odpočívat a postupně obměnit veškeré peří. Svůj „kabát“ tedy peří holubi 
obměňují v průběhu celého roku. Na konci léta a na podzim tento proces 
výměny opeření probíhá v nejvyšší míře tak, aby byli holubi v zimě již 
chráněni svým novým „kabátem.“
Letošní sezóna byla pro základní organizaci Krásné Pole velmi úspěšná.
Celkovými mistry oblasti Opava se stali naši členové Petr Kozelský 
s Luďkem Musialem.
Na 5. místě skončili Daniel a František Hrbáčovi, na devátém místě se 
umístil Josef Výtisk, na jedenáctém místě Ing. Jaromír Výtisk a na 26. místě 
se umístil náš spoluobčan Mgr. Jiří Albrecht.
Vynikajících výsledků jsme dosáhli i v jednotlivých soutěžích. Daniel a Fran-
tišek Hrbáčovi zvítězili v kategorii SPORT B – což jsou tratě v rozmezí 300 
až 600 km. Dále získali druhé místo v kategorii SPORT E – tratě nad 700 km.
Ing. Jaromír Výtisk se umístil na druhém místě v kategorii SPORT C – což 
jsou tratě nad 500 km. 
Josef  Výtisk zvítězil v kategorii výkon holuba za dva roky.
Petr Kozelský s Luďkem Musialem se v kategorii SPORT B umístili na 3. 
místě. Rovněž na 3. Místě k kategorii SPORT D – což jsou univerzální 
tratě, na 2. místě SPORT H – jedná se o ESO holuba a zvítězili a podtrhli 
to i třetím místem v kategorii výkon holubice za rok.
Jaromír Salga se umístil na třetím místě v kategorii SPORT C.
Z výše zmíněných úspěchů je patrné, že úroveň poštovních holubů členů ZO 
Krásné Pole je stále na velmi vysoké úrovni, a to především díky práci, píli 
a elánu chovatelů poštovních holubů, kteří musí tomuto velmi náročnému 
koníčku obětovat spoustu času, energie a nemalých finančních prostředků.
V dalších měsících nás snad čekají výstavy poštovních holubů, na kterých 
jsou veškeré dosažené úspěchy v závodní sezóně vyhodnoceny.
Přeji všem chovatelům i nadále spoustu elánu v jejích práci!

S holubářským pozdravem LETU ZDAR
     Daniel Hrbáč

Ve sběrných dvorech OZO 
mohou obyvatelé městských obvodů 
statutárního města Ostravy odevzdat:

Bezplatně
• objemné odpady (nábytek, koberce, sanitární keramika …)
• nebezpečné odpady (léky, injekční stříkačky a jehly, baterie a akumulá-
tory, barvy, lepidla, oleje, ředidla a nádoby jimi znečištěné …)
• elektrospotřebiče (ledničky, televize, monitory …)
• zeleň (tráva, listí, spadané ovoce …)
• jedlé oleje a tuky (v uzavřených plastových nádobách)
• větve (do průměru 10 cm) se přijímají jen ve sběrných dvorech v Třebo-
vicích, Porubě, Přívoze, Staré Bělé a Kunčicích a dále v areálu skládky 
a kompostárny v Ostravě-Hrušově (PO-PÁ 7-16:30, SO 7-14:00)
• separované složky odpadu (papír, plast, sklo, nápojové kartony, kovo-
vé obaly)
• textil (oblečení, obuv, bytový textil, hračky) – za účelem dalšího využití 
textil nutno odevzdat čistý, suchý, zabalený v igelitových pytlích

Za poplatek (platba možná pouze v hotovosti)
• stavební suť (cihly, drobný beton bez armování, omítka, kachličky, 
zemina, kamení, keramické střešní tašky) – mimo sběrný dvůr Krásné 
Pole
• směsný stavební a demoliční odpad (asfaltová lepenka, izolační mate-
riály, umakart, sádrokarton, bytové jádro, plovoucí podlahy, suť smíchaná 
s příměsemi plastu, papíru, dřeva, skla, heraklit, stavební polystyrén) – 
mimo sběrný dvůr Krásné Pole

Prodej zeminového substrátu
• balený zeminový substrát, vyrobený v kompostárně OZO Ostrava, lze 
zakoupit ve všech sběrných dvorech od 1. 4. do 31. 10. – cena 40,- Kč/18l

OZO Ostrava
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Poděkování 
hasičům

KRPOLSKÝ 
KVÍZ 

MEDOJED

První kolo boje ve vědomostech jsme 
na stránkách Krasničanu avizovali po-

prvé na podzim 2020, kdy proběhlo jedno 
kolo, v roce 2021 tomu bylo podobně. 
Okolnosti setkávání prostě nepřály, a tak 
jsme se do toho mohli pořádně opřít až 
na jaře tohoto roku. Každý poslední čtvrtek 
v měsíci svádělo pět pětičlenných družstev 
boje ve znalostech napříč různými obory 
a směry a za své úsilí byla družstva po zá-
sluze odměněna. 
29. 9., tedy opět poslední čtvrtek v měsíci, 
startujeme letošní ročník a věříme, že už 
nám nic nezabrání v pravidelném setkávání.
Kdo by chtěl poměřit své znalosti nebo 
strávit zábavný večer v příjemném prostře-
dí místního Pivovaru Medojed, ať se ozve 
na tel. číslo 731 729 293, příp. FB Tým 
léta. Těšíme se na vás!

Za organizátory 
Zuzka Vojkůvková a Katka Pelíšková
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Dobrovolnický projekt MALÝ ZAHRADNÍČEK
Díky laskavosti, ochotě a dobrovolnické iniciativě našeho tatínka, 

pana Zažíreje, jeho rodiny a spolku Mamiko, dostaly naše děti krás-
ný dárek. Naše školní zahrada se změnila doslova před očima. Objevily se 
nové vyvýšené záhony, zemina, semínka, spousta ovocných keřů – rybízy, 
borůvky, sazeničky jahod, muchovníky, borůvky, aronie, josta. A k tomu 
také nářadí a nástroje, které jsou pro správného zahradníka nepostradatel-
né.  Takže do našich zahradních domků přibyla dětská kolečka, konvičky, 
motyčky, hrábě a lopatky. A abychom posílili kladný vztah i k drobným 
živočichům, dostali jsme i ptačí budky a velký hmyzí domeček.
A tak naše školka může zase o něco lépe plnit své poslání – být environ-
mentální. Děti budou mít možnost vypěstovat si svoje ovoce a zeleninu. 
Mohou se zapojit do celého procesu pěstování, tak jak je psáno v projektu, 
od semínka až po hotový produkt a posilovat kladný vztah k živé přírodě. 
My v MŠ máme velkou radost a moc všem výše zmiňovaným děkujeme.
                                                                                        Iveta Ferková, uč.

Dalším projektem manželů Zažirejových a spolku Mimiko je 
doplnění herních prvků na hřišti u školy. O prázdninách při-
bylo toto nové „hranolkoviště. Děkujeme.“



Zpravodaj KRASNIČAN 

strana 18

Zrní, Jiří Vodička, Veronika Rov-
ná a Camerata Janáček pomů-

žou seniorům při benefici Sopranist-
ka Veronika Rovná a houslový virtuos 
Jiří Vodička v doprovodu komorního 
orchestru Camerata Janáček a kape-
la Zrní vystoupí 6. 10. 2022 od 19 h 
v ostravském Divadle A. Dvořáka při 
benefici na podporu Charitního domu 
sv. Václava - domova pokojného stá-
ří. Charita Ostrava poskytuje v tomto 
domově pro seniory péči a možnost 
důstojně prožívat stáří od roku 1998. 
Připravovaná rekonstrukce podkro-
ví objektu přinese zkvalitnění služby 
vybudováním jednolůžkových poko-
jů, které zajistí soukromí a samostat-
né zázemí pro klienty, kteří nyní žijí 
ve sdílených pokojích. Rekonstrukce 
bude spolufinancována Ministerstvem 
práce a sociálních věcí z programu 
Rozvoj a obnova materiálně-technic-
ké základny sociálních služeb. Celý 
výtěžek benefice pomůže v rámci ve-
řejné sbírky financování spoluúčasti 
Charity Ostrava na projektu.
Předprodej vstupenek v on-line www.colosseumticket.cz a jeho prodej-
ních místech po celé ČR (městská infocentra a další místa) nebo v on-line 
systému Národního divadla moravskoslezského a jeho prodejních mís-
tech. Děkujeme za Vaši podporu a těšíme se na Vás při benefici!
web: https://ostrava.caritas.cz/akce/zrni-veronika-rovna-a-camerata-jana-
cek-sesli-se-aby-pomohli-6-10-2022/ plakát: Sešli se_A4_06-10-2022.pdf

Charita Ostrava zve k účasti na Podpůrné skupině pro pečující
Charita Ostrava zve na setkání pečujících osob o lidi s Alzheimerovou 
chorobou nebo onemocněním jiným typem demence. Smyslem tzv. Pod-
půrných skupin je pomoc pečujícím osobám každodenně zvládat psychic-
kou i fyzickou náročnost při péči o své nejbližší v domácím prostředí. Při 
setkávání účastníků skupiny lze sdílet vlastní zkušenosti, nápady i nové 
podněty, získat odpovědi na otázky vyplývající ze situací každodenní 
péče. Možnost sdílení bývá pro člověka neocenitelnou podporou, dodává 
mu potřebnou sílu a odvahu vytrvat v dalším zajišťování domácí péče. 
Setkání skupiny v rozsahu 2 h vedou zkušení sociální pracovníci s dlou-
holetou praxí. Pečující mohou využít možnosti individuálních konzultací 
s dalšími odborníky - psychiatr, psycholog, fyzioterapeut a právník. Pod-
půrné skupiny se setkávají jednou měsíčně, další  setkání proběhnou 26. 
– 27. 9. 2022 v jednací místnosti Charity Ostrava, Kořenského 1323/17 
v Ostravě-Vítkovicích. Pro další informace nebo přihlášení k účasti kon-
taktujte Mgr. Martinu Krhutovou, e-mail: martina.krhutova@ostrava.cha-
rita.cz, mobil: 733 676 692. Těšíme se na Vaši účast. 
web: zijemesdemenci.cz; https://ostrava.caritas.cz/akce/setkani-pod-
purne-skupiny-pro-pecujici-o-cloveka-s-demenci-9-12-2022/
leták: Podpůrné skupiny.jpg

Poradna radí bezplatně v životních obtížích
Poradna Charity Ostrava poskytuje odborné sociálně-právní poradenství 
zaměřené na rodinné právo, sociální zabezpečení, bydlení, zaměstnání, 
majetkoprávní vztahy, dluhovou problematiku, spotřebitelské právo atd. 
Služby jsou anonymní a bezplatné pro občany starší 18 let. Konzultace 
poskytujeme telefonicky, emailem nebo osobně. Po domluvě možná ná-
vštěva i u klientů doma (např. zdravotní důvody). Objednávat se můžete 
na níže uvedených kontaktech. Kontakt: Poradna Charity Ostrava, tel.: 
599 526 906, 731 625 767, email: poradna@ostrava.charita.cz;
web: https://ostrava.caritas.cz/poradenske-sluzby/poradna-charity-ostrava/

Poradenství při péči o nemocné v domácím prostředí
Charita Ostrava v rámci aktivit Charitní hospicové poradny nabízí možnost 
bezplatné účasti na semináři „Jak pečovat o nemocného člověka v domácím 

Charita prostředí“. Na setkání s profesionálními zdravotními sestrami Mobilního 
hospice sv. Kryštofa se dozvíte, jak zvládnout domácí péči o člověka se sní-
ženou pohyblivostí, částečně nebo plně imobilního člověka a získáte souvi-
sející informace ze zdravotní a sociální oblasti. Termín společného kurzu je 
22. 9. 2022, 14-17 h. v budově Hospice sv. Lukáše, Charvátská 785/8, Os-

trava-Výškovice. Dle hygienických opatření proběhnou buď společný se-
minář, nebo individuální konzultace, které je možné dohodnout i v jiných 
termínech. Naučíte se nemocnému člověku podávat stravu, tekutiny a léky, 
provádět osobní hygienu či polohování, jako prevenci vzniku proleženin. 
Proběhnou praktické ukázky, jsou připraveny informace o možnostech zís-
kávání příspěvku na péči nebo využívání kompenzačních pomůcek, které 
pomáhají při naplňování potřeb nemocného člověka. Na kurz se přihlaste 
předem na kontaktu níže. Těšíme se na Vaši účast!

Kontakt: Charita Ostrava - Charitní hospicová poradna, Mgr. Alexan-
dra Čubová, 731 534 002, e-mail: hospicova.poradna@ostrava.charita.cz 
Info na webu: https://ostrava.caritas.cz/akce/jak-pecovat-o-nemocneho-v-
-domacim-prostredi-22-9-2022/
plakát:https://ostrava.caritas.cz/res/archive/037/004248.pdf?se-
ek=1652450348



strana 19

Zpravodaj KRASNIČAN 

Evropský den proti vloupání 2022

Osvětové kampaně u příležitosti Evropského dne proti vloupání, kte-
rý připadl letos na středu 15. června, se účastnili také policisté Mo-

ravskoslezského kraje, kteří v různých lokalitách, během druhé poloviny 
měsíce června, upozorňovali obyvatele na rizika vloupání do bytů, domů, 
chat a dalších objektů.  
Policisté a strážníci Městské policie Ostrava, včetně psovodů, se společ-
ně vydali za občany do chatové oblasti v Ostravě Třebovicích u Opavice 
a do rezidenční oblasti Ostrava - Hrabová. Akce se zúčastnili také psovo-
di z oddělení služební kynologie, kteří společně s preventisty Krajského 
ředitelství moravskoslezské policie navštívili zahrádkáře v jejich osadách 
v Ostravě – Porubě. 
Kromě samotných letáků s cennými informacemi, přidávali osobně zku-
šení policisté také rady, jak předejít vloupání. Mezi ty základní patří 
neupozorňovat na svou nepřítomnost a to zejména na sociálních sítích 
a také zajistit důvěryhodnou osobu, která by na opuštěné obydlí dohléd-
la či pravidelně vybrala poštovní schránku. Při odchodu, byť i krátkodo-

bém, pozavírat všechna okna a uzamknout vstupy. Není rovněž vhodné 
ponechávat klíče od obydlí pod rohožkou, květináčem či jiným, zdánlivě 
důmyslným úkrytem. Hrozí riziko, že by pachatel mohl tuto skrýš obje-
vit, což by mu umožnilo zcela bezproblémový přístup. Naopak, lze jen 
doporučit vytvořit zdání, že je nemovitost stále obydlena, ať je to častou 
návštěvou důvěryhodné osoby, či pomocí elektronického systému, který 
v nepravidelných intervalech může spouštět různé spotřebiče. Není radno 
také podceňovat důkladné mechanické zabezpečení, kupříkladu kvalitní-
mi dveřmi se zámkem či fóliemi na okna, a pokud je to možné, udržovat 
okolo objektu přehledný uklizený prostor, nejlépe s automatickým osvět-
lením.
Mimo kontrolně - preventivní činnosti v uvedených lokalitách byly v rám-
ci Moravskoslezského kraje distribuovány na obvodní oddělení, místní 
úřady a knihovny letáky v rámci Evropského dne proti vloupání s radami 
pro občany co dělat, „ať se z vysněné dobolené nestane noční můra“.

Krajské ředitelství policie Moravskoslezského kraje
por. Mgr. Tomáš Zbranek, komisař

U sportovní haly vzniká nové tréninkové hřiště



Zpravodaj KRASNIČAN 

strana 20

Bronz Patrika Homoly
Patrik Homola z Krásného Pole dosáhl opět mimořádného úspěchu. 

Na mistrovství České republiky dorostu v tenise v Pardubicích vy-
bojoval 3. místo ve dvouhře! Patrikův úspěch je o to cennější, jelikož 
na mistrovství startovala celá česká špička.
Znalci tenisu zajisté ví, že Pardubická juniorka má dlouholetou tradici 
a výjimečné postavení. Letos se konal již 95. ročník, turnaj je po desít-
ky let uznávaný po celém světě. Taky je známé pořekadlo  „kdo vyhraje 
Pardubickou juniorku, otevírá si bránu do světového tenisu“. Mezi vítěze 
turnaje se v historii zapsali např. i Jan Kodeš, Martina Navrátilová, Ivan 
Lendl, Tomáš Berdych nebo Petra Kvitová.

Patrik se již přes 10 let nepřetržitě připravuje v Ostravské tenisové ško-
le JUNIORTENNIS, kde vyrůstal od svých prvních krůčků. V současné 
době dojíždí za tréninkem i do Prostějova, který Patrikovy služby letos 
jistě využije k obhájení titulu mistra České republiky družstev dorostu. 
Po Michalu Kozelském (2009), je Patrik dalším Krasničanem, který zís-
kal medaili na Pardubické juniorce.
Popřejme tomuto skromnému klukovi, který se nadále může opřít o svou 
houževnatost a výborné rodinné zázemí, mnoho dalších úspěchů i mezi 
muži!

Ivo Bajgar

TJ Sokol Krásné Pole se zúčastní 
Mistrovství Světa v dálkových soutěžích
Ano už je to tak. Náš jezdec Martin Prokeš je nominován na prestižní 

podnik RALLYE DU MAROC 2022, který je kvalifikací na legen-
dární RALLYE DAKAR
Martine, jak se stane, že jezdec z našeho klubu pojede mistrovství světa?

Ještě tam nejsme…Úvodem musím říct, že to je nejen pro mne, ale 
i pro TJ Sokol Krásné Pole nesmírná čest zúčastnit se takto významného 
podniku. Jak se to stane? Asi se úročí spousta let dřiny, vítězství a porá-
žek. My se zaměřujeme na maratony a v České republice se účastníme  
jediného republikového mistráku v dálkových soutěžích - Offroad ma-
ratonu. Oslovil nás tým Moto Racing Group  Ervína Krajčoviče, který 
podporuje mladé motokrosaře a od roku 2014 se pravidelně zúčastňuje 
Rallye Dakar, se kterým jsme navázali spolupráci.
Co je to Offroad maraton ?

Seriál osmi extrémních vytrvalostních závodů, který se jede na dvě, 
tři a čtyři hodiny na tratích po celé republice.
S jakými výsledky se můžeš prezentovat ?

Úplně první závod jsem jel v 11 letech na Vřesinské Strži za mlad-
ší juniory a skončil na 3. místě. Po přestupu mezi dospělé jsem, tuším, 
v roce 2014  skončil na 89. místě, ale to jsme se neúčastnili celého seriálu. 
Zlom nastal v r. 2016, kdy jsme koupili zánovní motorku a v Pohárové třídě 
jsme brali celkově 7. místo, následující rok jsme slavili historicky první 
titul a automaticky jsem přestoupil do mistrovské třídy E1. V této sezóně 
2018 jsme získali opět titul a rozhodli jsme se, že přestoupíme do prestižní 
kategorie Mistr moto E2, což jsou motorky o objemu do 500 ccm. Táta 
mi koupil novou Yamahu, která byla v té době absolutní novinka na trhu 

a šli jme do konfrontace s ostřílenými borci, kteří se účastnili šestiden-
ních soutěží, Dakaru apod. To už byl docela mazec. V první sezóně této 
kategorie jsem skončil celkově na 3. místě, v roce 2019 opět třetí. V roce 
2020 jsme přesedlali na dvoutaktní KTM a byl z toho první titul Mistra 
ČR v této prestižní třídě. 2021 jsem vedl mistrák, bohužel kvůli karanténě 
jsem musel vynechat jeden závod a umístil se celkově druhý, což mně 
mrzelo, protože jsme měli docela našlápnuto.
A jak letos ?

Tato sezóna se vyvíjí slibně, máme za sebou 4 mistráky a prozatím 
jsme na prvním místě celkově. Čeká nás tříhodinovka v Hodoníně na pís-
čité trati, což bude skvělý trénink na chystaný podnik v Maroku.
Dobře, vraťme se k Maroku...

Je to druhý největší závod na světě a přihlášeni jsou již všichni jezd-
ci, kteří se účastní Dakaru. My to máme určeno jako kvalifikaci  k tomu, 
abychom se v lednu 2023 mohli zúčastnit Rallye Dakar v Saudské Arábii, 
což je absolutní vrchol, „olympijské hry“ a sen každého závodníka. Start 
soutěže je 1. října prologem, dále bude následovat v pěti dnech celkem 
pět ostrých etap v délce cca 300 km, s přejezdem okolo 400 km. Takže 
za jeden den to dělá zhruba 700 km  na motorce.  
Takže cíl je Dakar ?
Ano!
Tak to je výzva a smekám, co říci závěrem ?

Chci poděkovat rodině, přítelkyni, TJ Sokol Krásné Pole a především 
našim sponzorům, bez kterých by tato „mise“ nebyla… 

Sportovní redakce
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MČR  Offroad Maraton 2022
Dne 25. 6. 2022 se konal již čtvrtý podnik MČR Offroad maraton 

2022, tentokrát v Trstěnicích u Mariánských Lázní. Jelo se na téměř 
motokrosové trati v bývalém vojenském prostoru Na Cechu. V závodu, 
vypsaném na dvě hodiny, jsme se umístili celkově z 87 bodovaných jezd-
ců na prvním místě, připsali si plný počet bodů a upevnili celkově první 
příčku v mistráku absolutně. Další závod bude tříhodinovka 17. 9. 2022 
v Hodoníně na písku. Věříme, že TJ Sokol  zaboduje,  po vzoru našich 
fotbalistů i z jihu Moravy a přiveze do Krásného Pole umístění, které 
potvrdí formu Martina Prokeše na stroji KTM 300 TPI.  
Kalendář závodů
17. 9.  Hodonín
15.10. Ředhošť
12.11. Jihlava
 3.12.  Šiklův Mlýn

Více na instagram TJ Sokol,   ČT Sport -  Svět motorů,  Nova Sport 1, 
Televize Seznam

TJ Sokol Krásné Pole děkuje partnerům
MO KRÁSNÉ POLE, RIDERA BOHEMIA a.s., GLOBAL ASSI-
STANCE a.s., STATUTÁRNÍ MĚSTO OSTRAVA, HARLEY DA-
VIDSON OSTRAVA, KODECAR spol s r.o , KARBONIA, spol. s r.o.,  
POLAR TELEVIZE OSTRAVA s.r.o., SKALKA FAMILY PARK, 
STOLAŘSTVÍ ROMAN TICHÝ, IN PARK  AREÁL OSTRAVA a.s.,  
AUTOSKLO PORUBA s.r.o., FARMA ŠVIDRNOCH s.r.o., HOS-
PŮDKA NA HŘIŠTI, TEKO TECHNOLOGY s.r.o., ŘÍZKÁRNA 
VERANDA, PETR VARECHA, PAVEL BYSTRIANSKÝ  

Martin Prokeš 
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Rozhovor s trenérem fotbalového mužstva 
Pavlem Válkem
V minulé sezóně se týmu fotbalistů z Krásného Pole podařilo po-

stoupit do 1.A třídy. Svůj podíl na tomto úspěchu má bezesporu 
i trenér mužstva TJ SOKOL Krásné Pole pan Válek. Požádali jsme 
jej proto o několik postřehů, se kterými by se chtěl podělit se čtenáři 
Krasničanu.
Trenére, nejprve se vrátíme trochu do minulosti. Závěr minulé sezóny 
byl náročný, nakonec byl ale korunován postupem, byť z druhého 
místa. Jak to hodnotíte zpětně vy?

Ano je to tak. Bohužel jsme prohráli klíčový zápas sezóny ve Stra-
hovicích poměrem 2 : 0, i když jsme tam jeli s jasným záměrem vyhrát, 
abychom postoupili z prvního místa. To se nepodařilo, všichni jsme z toho 
byli strašně zklamáni, což se projevilo i na tréninku po zápase. Naštěstí 
jsme však dostali zprávu z vedení krajské soutěže, že existuje šance na po-
stup z 2. místa, pokud porazíme v posledním zápase doma tým Hrabové. 
Hráči tomu zprvu ani nechtěli věřit, ale po potvrzení této zprávy šla nálada 
prudce nahoru. To se naštěstí projevilo i v posledním zápase, kdy jsme 
porazili Hrabovou jednoznačně vysoko 5 : 0. Následné oslavy byly veliké, 
jako bychom postoupili z prvního místa!
Dobrá, pojďme tedy k letošní sezóně.  Jak jste spokojeni s přípravou?

Příprava proběhla dobře, i když hned první přípravný zápas se Vřesi-
nou se neuskutečnil, když soupeř odmítnul přijet. Museli jsme si vypo-
moci tréninkovým zápasem s místními florbalisty, následoval ale kvalitní 
přípravný zápas s Darkovičkami, našim budoucím soupeřem z 1.A třídy, 
kdy jsme po dobrém výkonu remizovali 1 : 1. Byla to taková ukázka toho, 
jak se asi bude na této úrovni hrát, a zjistili jsme, že naše mužstvo je na to 
dobře připraveno. Pak jsme odehráli tradiční letní derby s Dolní Lhotou, 
kde jsme vyhráli 7 : 1. Poslední přípravný zápas jsme odehráli v Kopřiv-
nici na nádherném stadionu, tam už jsme byli v plné sestavě, včetně nejno-

vější posily Šimona Plháka, našeho odchovance, který se, alespoň na čas, 
vrátil z hostování v Pusté Polomi. Zápas sice skončil 3 : 3, ale projevila se 
tam naplno naše síla, zvláště v záložní řadě.
Když už jste zmínil příchod nového hráče, zhodnoťte pro naše čtená-
ře, kdo všechno tedy odešel a kdo naopak posílil náš tým?

Momentálně se musíme obejít bez Dominika Oleše, jedné z našich 
největších opor v minulé sezóně. Potřebuje si doléčit vleklé zranění a tro-
chu si od fotbalu odpočinout. Dále neprodloužil hostování Jan Vaněk, 
fotbalista, který v 13. zápasech, které za nás odehrál, dal 12 gólů. Přitom 
si držel famózní šňůru – v prvních 9. zápasech dal vždy jeden gól. To je 
pro nás taky citelná ztráta. Dále přerušili činnost hráči Duda a Hynčica.

Naproti tomu se nám vrátil hráč, který od nás odešel loni do Krnova  
- Marek Zábranský, který momentálně nahradil Dominika Oleše na pozici 
stopera, a to opravdu kvalitně. Už byla řeč o Šimonovi Plhákovi, to je pro 
nás veliká posila a jsme hrozně rádi, že jej tady máme. Ještě jsme posílili 
o mladého hráče z Polanky – Jakuba Kvaka a usilovali jsme i o návrat na-
šeho odchovance, Tomáše Tůmy, ale tento přestup se nakonec neuskutečnil.
Po deseti létech jsme se tedy vrátili do 1.A třídy, první zápas s Kozmi-
cemi doma jsme zvládli – perfektní hra, skvělá atmosféra, vynikající 
výsledek. Jak jste zápas viděl vy?

Ano, hráli jsme v novém rozestavení 4 – 5 – 1, to znamená jinak, než 
jsme praktikovali v 1.B třídě, využili jsme toho, že máme velice silnou zá-
ložní řadu ve složení Křižák – Mašlanka – Plhák – Chobot, kterou z kraje 
ještě posílil náš nejlepší střelec Jakub Ševčík, přičemž na hrotu zůstal jen 
Patrik Ožvolda. Zatím to vypadá, že si v tomto rozestavení hráči sedli, 
navzájem si dokáží vyhovět a přehrát soupeře.

My jsme měli z počátku před soupeřem respekt, ale byli jsme nažhaveni 
z postupu a když se nám povedly vstřelit dva rychlé góly hned z kraje zápa-
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su, veškerá nervozita z nás spadla a i přes hrubku, která pro nás znamenala 
inkasování druhého gólu, jsme zápas s přehledem ukočírovali k výhře. Zápas 
ukázal, že hráči se stihli velice rychle sehrát a kolektiv je herně velmi silný. 
Souhlasím, herní kolektiv je opravdu silný, nicméně vidím jednu sla-
binu týmu, a tou je lavička.

Lavička je slabší, ano. Dá se říct, že je ještě slabší, než byla v 1.B tří-
dě, ani ne tak kvalitou, ale kvantitou. Prostě nám chybí kvalitní hráči, kteří 
by v případě výpadku adekvátně nahradili hráče v poli. Tento problém 
řešíme, snažíme se přitáhnout další hráče, problém je v tom, že všichni si 
chtějí zahrát, nikdo nechce vysedávat na lavičce.
Dobrá, vraťme se k hodnocení zápasu s Kozmicemi.

Pochválil nás dokonce i trenér soupeře z Kozmic – v rozhovoru po-
přel, že by nás podcenili, ale že jsme hráli opravdu dobře, dostávali jsme 
se do šancí, které jsme dokázali využít a padaly z nich krásné góly.
Který gól se nejvíce líbil vám?

Opravdu si nemohu vybrat mezi přesnou střelou z 25 metrů Radka 
Křižáka a drzým průnikem obránce Petra Klimka, který prošel mezi čtyř-
mi obránci a nádherně zavěsil. Oba góly byly nadstandardní.
Po úspěšné premiéře jste zamířili k prvnímu venkovnímu zápasu 
do Města Albrechtice. Jak hodnotíte tento zápas?

Město Albrechtice je rovněž nováčkem soutěže, přesto jsme si uvědo-
movali, že jde o velice silného soupeře, který zaznamenal v 1.B třídě v mi-
nulé sezóně jen jednu porážku, v jeho řadách hraje Zbyněk Pospěch, bývalý 
hráč Baníku, Slovácka a Brna, dále za ně hraje Zdeněk Partyš, bývalý ligový 
hráč Opavy. Přesto jsme jeli s jasným cílem neprohrát, což se nám celý první 
poločas dařilo. V poslední čtvrtině utkání jsme soupeře zatlačili a po průniku 
a střele Kuby Ševčíka dorážel míč do branky Patrik Ožvolda. Ten po pár mi-
nutách ještě završil svůj průnik nádherným lobem přes brankáře, takže jsme 
brali výhru 0 : 2. A to ještě neproměnil obrovskou šanci Adam Chobot, který 
šel taky sám na brankáře, ale jeho střela minula branku. 

Trenér domácích opět ocenil, že máme výborný tým, a dokonce nás 
pasoval na černého koně soutěže. Toho si opravdu vážíme, že trenéři obou 
soupeřů uznali sílu našeho mužstva, držíme se sice nohama na zemi, ale 
zároveň nás to zbavuje někdy až zbytečného nováčkovského respektu.

Takže po dvou zápasech jsme obsadili druhé místo za Ludgeřovice-
mi, které mají lepší skóre. To je pro nás velice dobrý start do soutěže.

Třetí zápas se konal opět na domácím hřišti, přivítali jsme tým z Koz-
lovic, opět nováčka soutěže. Jak byste ohodnotil tento zápas?

V tomto zápase jsme museli sáhnout do sestavy, protože nám chyběl 
Šimon Plhák, šanci tedy dostal hráč z lavičky – Jakub Kvak. Je to mladý 
ale nadějný hráč, je to jeho velká šance, jak chytit příležitost za pačesy 
a vybudovat si místo v týmu. Hosté z Kozlovic se ukázali jako velmi 
houževnatý soupeř, ze začátku utkání byli dokonce lepší, což se projevilo 
i tím, že šli do vedení. My jsme však chtěli potvrdit předchozí výsledky 
a naštěstí jsme po 15 minutách srovnali momentálně naším nejlepším hrá-
čem Patrikem Ožvoldou. Do druhého poločasu jsme šli nažhaveni a pro-
jevili jsme více vůle po vítězství. Nastartoval nás nádherný gól, kdy se 
po rohu Radka Křižáka nádherně trefil z voleje David Mašlanka. Tím se 
podařilo zlomit houževnatý odpor soupeře a dohráli jsme zápas již v po-
klidu. Po třech kolech máme plný počet bodů a zaujali jsme první místo 
v tabulce. Chci poděkovat všem hráčům za skvělou hru i za celkově vzor-
ný přístup k tréninkům i zápasům.
Takže přejeme našim hráčům do dalších utkání sezóny mnoho sil 
a ještě více vstřelených gólů!

Sportovní redakce
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